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“İslam ülkeler� olarak t�car� ve
ekonom�k �ş b�rl�ğ�m�z� �lerletmem�z, 
kr�z� fırsata çev�rme mücadelem�zde
b�zlere katkı sağlayacaktır”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, İSEDAK 38. Toplantısı Açılış 
Programı'nda yaptığı konuşmada, “İslam ülkeler� olarak t�car� 
ve ekonom�k �ş b�rl�ğ�m�z� daha da �lerletmem�z, kr�z� fırsata 
çev�rme mücadelem�zde b�zlere katkı sağlayacaktır” ded�.
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Anadolu Ah�ler� Başkent’te Buluştu
Geçt�ğ�m�z Günlerde Anadolu Ah�ler�, Ankara’da Düzenlenen
Etk�nl�kte B�r Araya Geld�. 
ANKARA- S�v�l İn�s�yat�f/ Zel�ha Sorkunlu - Atatürk Kültür 
Merkez�’n�n Ev Sah�pl�ğ� Yaptığı ‘Anadolu Ah�ler� Büyük 
Buluşması Halk Oyunlarından Sahne Göster�ler�ne ve 
Konserlere Kadar B�r Çok Kültürel Etk�nl�k Düzenlend�. 

В столице прошла встреча представителей 
анатолийского    братства Ахи
На днях в столице прошла встреча представителей 
анатолийского братства Ахи 
AНКАРА - Гражданская иници атива/ Зелиха Соркунлу 
– В культурном центре Ататюрк была организована 
масштабная встреча представителей анатолийского 
братства Ахи, на которой было множество культурных 
действий, таких как народные танцы, театрализованные 
сценки и концерты.

Türkmen�stan Devlet Başkanı Berd�muhamedov, 
TBMM Başkanı Şentop �le görüştü 

Türkmen�stan Devlet Başkanı Serdar Berd�muhamedov, 
TBMM Başkanı Mustafa Şentop �le b�r araya geld�. 
İk� günlük resm� z�yaret �ç�n beraber�ndek� parlamento heyet�yle 
Türkmen�stan’ın Aşkabat şehr�ne gelen Şentop, z�yaret� kapsamın-
da Türkmen�stan Devlet Başkanı Berd�muhamedov’la baş başa gö-
rüşme gerçekleşt�rd�.

Президент Туркменистана Сердар Бердымухамедов 
встретился со Председателем Великого Национального 
Собрания Турции Мустафой Шентопом.
Шентоп, прибывший накануне в город Ашхабад с 
двухдневным официальным визитом в сопровождении 
парламентской делегации, провел личные встречи с 
Президентом Туркменистана Бердымухамедовым.

Президент Туркменистана встретился со 
спикером парламента Шентопом

G20 Sonuç B�ld�rges�:
Türk�ye ve BM'n�n aracılık ett�ğ�
İstanbul Anlaşması'ndan memnunuz

G20 Sonuç B�ld�rges�'nde, "Türk�ye ve 
BM'n�n aracılık ett�ğ� İstanbul Anlaşma-
sı'ndan memnunuz. İlg�l� tarafların, an-
laşmayı tam, zamanında ve devam 
edecek şek�lde uygulaması öneml�." �fa-
des� kullanıldı.

Лидеры G20 выразили удовлетворение 
Стамбульскими договоренностями, 
достигнутыми при посредничестве 
Турции и ООН. 

В Итоговом заявлении G20 говорится: 
"Мы довольны Стамбульским 
соглашением при посредничестве 
Турции и ООН. Важно, чтобы 
заинтересованные стороны обеспечили 
полное, своевременное и постоянное 
выполнение соглашения." 

İran, Almanya Başbakanı Scholz'u
“müdahalec� ve kışkırtıcı"
olmakla suçladı
İran Dış�şler� Bakanlığı Sözcüsü Nasır Kenan�, 
Almanya Başbakanı Olaf Scholz'u "müdahalec� 
ve kışkırtıcı" olmakla suçlayarak, bunun 
d�plomat�k teamüllere aykırı olduğunu söyled�.

Иран осуждает канцлера Германии 
Шольца в «интервенционизме и 
подстрекательстве»
Официальный представитель МИД Ирана 
Насер Кенани осудил канцлера Германии 
Олафа Шольца в «интервенционизме и 
одстрекательстве», заявив, что это 
противоречит дипломатической 
практике.

Macron, esk� Avustralya Başbakanı'nı
Ç�n �le "nükleer çatışmayı" 
kışkırtmakla suçladı
Tayland'da yapılacak Asya Pas�fik Ekonom�k İşb�rl�-
ğ� (APEC) z�rves� önces� konuşan Macron, den�zaltı 
anlaşması �le Avustralya'nın "özgürlük ve egemen-
l�k" elde etmes�ne destek olduklarını bel�rtt�.

Irak: ABD öncülüğündek� 
koal�syon güçler�nden sadece
asker� eğ�t�m desteğ� alıyoruz
Irak yönet�m�, ABD öncülüğündek� DEAŞ 
karşıtı koal�syon güçler�n�n ülkedek� savaş 
m�syonunun sona erd�ğ�n�, onlardan sadece 
asker� eğ�t�m ve donanım desteğ� aldığını 
açıkladı.

Ирак: мы получаем только поддержку
военной подготовки от сил коалиции,
возглавляемых США
Иракское руководство объявило, что боевая миссия силы международной коалиции по борьбе 
с ДЕАШ во главе США подошли к концу, и что они получили от них только военную 
подготовку и и техническую поддержку.
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F�l�st�n Devlet Başkanı
Abbas: Netanyahu barışa
�nanmıyor ancak onunla
çalışmak zorundayız
F�l�st�n Devlet Başkanı Mahmud 
Abbas, İsra�l'de yen� hükümet� 
kurmakla görevlend�r�len 
B�nyam�n Netanyahu'nun 
barışa  �nanmayan b�r� 
olduğunu ancak onunla 
çalışmak zorunda 
olduklarını söyled�.

Президент Палестины 
Аббас: Нетаньяху не верит

в мир, но мы должны 
работать совместно

Президент Палестины Махмуд 
Аббас заявил, что Биньямин 

Нетаньяху, которому было 
поручено сформировать новое 

правительство в Израиле, 
не верит в мир с 
алестинцами, но они 
вынуждены работать с 

совместно.
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Макрон обвинил бывшего премьер
-министра Австралии в разжигании
 «ядерного конфликта» с Китаем
Президент Франции Эммануэль Макрон 
обвинил бывшего премьер-министра 
Австралии Скотта Моррисона в разжигании 
«ядерного конфликта» с Китаем.

“Развитие нашего торгово-экономи-
ческого сотрудничества как
исламских стран внесет свой вклад в 
нашу борьбу за превращение кризиса 
в возможность”.
Президент Эрдоган, ИСЕДАК 38. Выступая в 
Программе открытия встречи, он сказал: ”Дальнейшее 
развитие нашего торгово-экономического 
сотрудничества как исламских стран внесет свой вклад 
в нашу борьбу за превращение кризиса в возможность".
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“İslam ülkeler� olarak t�car� ve
ekonom�k �ş b�rl�ğ�m�z� �lerletmem�z,
kr�z� fırsata çev�rme mücadelem�zde
b�zlere katkı sağlayacaktır”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, İSEDAK 38. Toplantısı Açılış Programı'nda 
yaptığı konuşmada, “İslam ülkeler� olarak t�car� ve ekonom�k �ş b�rl�ğ�m�z� 
daha da �lerletmem�z, kr�z� fırsata çev�rme mücadelem�zde b�zlere katkı 
sağlayacaktır” ded�.

Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan, 
İstanbul Kongre Merkez�'nde düzenlenen 
İslam İşb�rl�ğ� Teşk�latı (İİT) Ekonom�k ve 
T�car� İşb�rl�ğ� Da�m� Kom�tes� (İSEDAK) 
38. Toplantısı Açılış Programı'na katıldı.
Programda yaptığı konuşmada toplantının 
İslam âlem� ve tüm �nsanlık �ç�n hayırlara ve-
s�le olmasını temenn� eden Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, "Sözler�m�n hemen başında son 
b�r yılda terörle, tab�� afetlerde, çatışmalar-
da, mezhep temell� ger�l�mlerde, İslam düş-
manlığı sa�kl� ırkçı saldırılarda hayatını kay-
beden kardeşler�m�ze Allah'tan rahmet d�l�-
yorum. Türk�ye Cumhurbaşkanı ve 
İSEDAK Başkanı olarak her b�r�n�ze adale-
t�n, barışın ve refahın hâk�m olduğu yen� b�r 
dünyanın �nşası yolunda gösterd�ğ�n�z sa-
m�m� çabalar �ç�n teşekkür ed�yorum" d�ye 
konuştu.

“DİLLERİMİZ, KÜLTÜRLERİMİZ, YA-
ŞADIĞIMIZ TOPRAKLAR FARKLI 
OLSA DA AYNI BÜYÜK AİLENİN 
FERTLERİYİZ”
Al� İmran Sures�'nden "S�z, �nsanlar �ç�n or-
taya çıkarılmış en hayırlı ümmets�n�z" ayet�-
n� okuyan Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Re-
sul-ü Ekrem Efend�m�z Aleyh�ssalatü Vesse-
lam �se 'İnsanların en hayırlısı �nsanlara en 
faydalı olandır' buyurmuştur. Müslüman 
olmak şahsından ve a�les�nden başlayarak 
�ç�nde yaşadığı topluma ve tüm �nsanlığa 
karşı kend�s�n� mesul h�ssetmek demekt�r. 
İslam ümmet�n�n mensupları olarak h�çb�r�-
m�z kend�m�z� dış dünyadan, çevrem�zde ve 
ötes�nde yaşanan had�selerden �zole edeme-
y�z" �fadeler�n� kullandı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, doğrudan �nsanı, 
�nsanlığın huzur ve esenl�ğ�n� �lg�lend�ren 
her meselen�n aynı zamanda kend�ler�n�n 
de meseles� olduğunun altını ç�zerek, şunla-
rı kaydett�: "Afr�ka'dan Asya'ya bütün bu 
coğrafyalarda dünyanın neres�nde b�r 
zulüm varsa, çatışma varsa, açlıktan ve su-
suzluktan ölen masum varsa vebal� hep�m�-
z�n üzer�ned�r. Yemen'de, Somal�'de, Afga-
n�stan'da, Arakan'da âdeta b�r der� b�r 
kem�k kalmış çocuklar kadar Ukrayna'dak� 
çatışmaların mağdur ett�ğ� sab�ler de b�z�m 
evlatlarımızdır. Sur�ye'n�n kuzey�nde hayata 
tutunma mücadeles� veren kadınlar nasıl 
b�z�m öz kardeş�m�zse Batılıların refahı �ç�n 
gayr��nsan� şartlarda 15 saat çalışamaya zor-
lanan Asyalı emekç� kadınlar da b�z�m kar-
deş�m�zd�r.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözler�n� şöyle 
sürdürdü: “B�zler yet�mlere şefkatle davra-
nan, h�çb�r ayrım gözetmeden mazlumlara 
sah�p çıkan, fak�r ve fukaranın el�nden tutan 

b�r Peygamber'�n ümmet�y�z. Paylaşmanın 
bereket�ne, dayanışmanın gücüne �nanan, 
veren el� alan elden üstün gören b�r meden�-
yet�n mensuplarıyız. D�ller�m�z, kültürler�-
m�z, yaşadığımız topraklar farklı olsa da 
aynı büyük a�len�n fertler�y�z. Bu vasıfları-
mızla kend� toplumumuz yanında dünya-
nın neres�nde olursa olsun tüm kardeşler�-
m�zden sorumluyuz. Elbette her a�lede ol-
duğu g�b� b�zler�n arasında da k�m� zaman 
tartışmalar, h�ç arzu ed�lmeyen ger�l�mler ya-
şanab�l�yor."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, fik�r ayrılığına 
düştükler�, farklı kanaatlere sah�p oldukları 
hususların ortaya çıkab�ld�ğ�n�, bunları ha-
yatın tab�� akışında karşılaştıkları sıradan 
meseleler olarak gördükler� ve çözüme ka-
vuşturdukları müddetçe h�çb�r sorun olma-
dığını söyled�.

“RUSYA-UKRAYNA ARASINDAKİ SA-
VAŞIN SONA ERDİRİLMESİ İÇİN 
YOĞUN BİR ÇALIŞMA YÜRÜTTÜK”
Aynı zamanda bölgede barış ve �st�krarın te-
s�s� �ç�n de sam�m�yetle çaba harcadıklarının 
altını ç�zen Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle 
devam ett�: "Rusya-Ukrayna arasındak� sa-
vaşın sona erd�r�lmes� ve akan kanın durdu-
rulması �ç�n �lk günden �t�baren yoğun b�r 
çalışma yürüttük. Her �k� l�derle olan yakın 
dostluğumuzu da kullanarak, Rus ve Ukray-
na makamlarını ülkem�zde farklı ves�lelerle 
b�r araya get�rd�k. Karaden�z üzer�nden 
tahıl kor�dorunu ve es�r takası anlaşmasını 
hayata geç�rerek d�plomat�k çözümün müm-
kün olduğunu gösterd�k. Enerj� ve gıda kr�-
z�n�n yoksul ülkeler başta olmak üzere tüm 
dünyayı etk�led�ğ� b�r dönemde, 11 m�lyon 
tonu aşkın tahılın Karaden�z ve boğazlar 
üzer�nden sevk�n� tem�n ett�k. Karaden�z 
Tahıl Kor�doru Anlaşması'nın 19 Kasım'dan 
�t�baren 120 gün süreyle uzatılmasının, has-
saten Afr�kalı kardeşler�m�z�n çekt�ğ� sıkın-
tıları b�r nebze olsun hafifleteceğ�ne �nanı-
yoruz. Tahıl sevk�yatını Afr�ka kıtası önce-
l�kl� yürüterek, �nşallah b�z de bu sürece des-
tek olacağız.”
“KÜRESEL KRİZ YENİ BOYUTLAR KA-
ZANARAK DEVAM EDİYOR”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, salgınla başlayan, 
enerj� ve emt�a fiyatlarındak� artışla tırma-
nan, sıcak çatışmalarla daha da kötüleşen kü-
resel kr�z�n yen� boyutlar kazanarak devam 
ett�ğ�n� söyled�.
Enflasyon ve �şs�zl�k rakamlarının son 50-60 
yılın z�rves�ne ulaşmış durumda olduğuna 
d�kkat� çeken Cumhurbaşkanı Erdoğan, şu 
değerlend�rmelerde bulundu: "Fa�zler� yük-
selterek enflasyonu kontrol altına alma ça-

baları ş�md�ye kadar beklenen net�cey� vere-
med�. Enerj� kes�nt�ler�, Avrupa'nın b�rçok 
ülkes�nde c�dd� ted�rg�nl�k kaynağı hâl�ne 
geld�. Tedar�k z�nc�rler�ndek� kırılmaların 
yol açtığı sorunlara hâlen kalıcı çözüm bu-
lunamadı. Hayat pahalılığının sebep olduğu 
ekonom�k zorluklardan az ya da çok hep�-
m�z etk�len�yoruz. Türk�ye olarak, vak�tl�ce 
aldığımız tedb�rler ve uyguladığımız pol�t�-
kalarla bu sürec� başarıyla yönetsek de k�m� 
olumsuzlukları b�z de h�ssed�yoruz. Tüm 
dünyada resesyon beklent�ler�n�n artması, 
tünel�n sonundak� ışığın henüz görülmed�-
ğ�ne �şaret etmekted�r. İslam ülkeler� olarak 
t�car� ve ekonom�k �ş b�rl�ğ�m�z� daha da 
�lerletmem�z, kr�z� fırsata çev�rme mücade-
lem�zde b�zlere katkı sağlayacaktır."
İslam Ülkeler� Terc�hl� T�caret S�stem�'n�n 
geçen temmuz ayı �t�barıyla yürürlüğe g�r-
m�ş olmasını memnun�yetle karşıladığını ak-
taran Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle ko-
nuştu: "Ülkeler�m�z�n karşılıklı tanıdığı 
menşe �spat belgeler� düzenlenerek, s�stem 
kapsamında t�caret�n başlaması da öneml�-
d�r. Keza, T�caret Müzakereler� Toplantı-
sı'nda alınan kararların s�stem�n uygulan-
masını kolaylaştıracağı kanaat�ndey�m. Bu-
radan s�steme dâh�l olan ülkelere çabaların-
dan ötürü teşekkür ed�yor, s�steme henüz 
taraf olmamış ülkeler�m�z� de taraf olmaya 
davet ed�yorum. Önümüzdek� süreçte d�ğer 
İSEDAK üyeler�n�n de katılmasıyla ülkeler�-
m�z arasındak� t�caret� yüzde 25 sev�yes�ne 
yükselteb�l�r�z."
“TEŞKİLATIMIZ BÜNYESİNDEKİ DA-
YANIŞMANIN GÜÇLENDİRİLMESİ 
BÜYÜK ÖNEM TAŞIYOR”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, son yıllarda ağır-
laşan ekonom�k şartların, özell�kle Batılı ül-
kelerde İslam düşmanlığını ve yabancı kar-
şıtlığını c�dd� manada körükled�ğ�n� söyled�.
Batılı s�yasetç�ler�n oy devş�rmek veya başa-
rısızlıklarını örtmek �ç�n en sık başvurduğu 
araçlardan b�r�s�n�n İslam karşıtlığı olduğu-
nu bel�rten Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Lafa 
gel�nce demokras� ve özgürlükler konusun-
da mangalda kül bırakmayanlar, mesele 
Müslümanların, özell�kle de Müslüman ka-
dınların hakları olunca en faş�st uygulama-
ları devreye almaktan çek�nm�yor. K�m� Av-
rupa ülkeler�nde başörtüsüne okul, �ş hayatı 
ve kamusal alanda get�r�len hukuk dışı kısıt-
lamalar bunun en çarpıcı örnekler�d�r" �fa-
des�n� kullandı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, LGBT dayatma-
sının küresel b�r d�kta aracı hâl�ne geld�ğ�n�, 
hem a�le kurumunu hem de İslam� değerler� 
zayıflatmayı amaçladığını vurgulayarak, 
"Hang� cafcaflı ambalaja konursa konulsun 

�nsanların d�nler�n� yaşamasına man� 
olmak, zorbalıkla �nançlara müdahale 
etmek, kend� hayat tarzını d�kte etmek, Orta 
Çağ'ın eng�z�syon ruhunu yen�den hortlat-
mak demekt�r. Şüphes�z bu faş�st dalgadan 
Müslümanlarla b�rl�kte d�l�, kültürü, ten 
reng�, köken� farklı d�ğer gayr�müsl�mler de 
etk�len�yor. Irkçılığın bu yen� b�ç�m�yle mü-
cadelede teşk�latımız bünyes�ndek� dayanış-
manın güçlend�r�lmes� büyük önem taşıyor. 
15 Mart'ın B�rleşm�ş M�lletler Genel Kurulu 
tarafından 'İslamofob�yle Mücadele Ulusla-
rarası Günü' olarak kabul ed�lmes� bu doğ-
rultuda uluslararası topluma ver�lm�ş b�r me-
sajdır" değerlend�rmes�n� yaptı.
“TERÖR ÖRGÜTLERİNİN KALLEŞ SAL-
DIRILARINDA VATANDAŞLARIMIZI 
KURBAN VERDİK”
Terör örgütler�n�n İslam'ı ve Müslümanları 
hedef aldığını aktaran Cumhurbaşkanı Er-
doğan, şöyle konuştu: "Pek çoğumuz terö-
rün vahş� yüzüne şah�t olmuş �nsanlarız. 
Terör örgütler�n�n kalleş saldırılarında va-
tandaşlarımızı kurban verd�k. Bu kat�l sürü-
ler� k�m� zaman DEAŞ olarak, k�m� zaman 
Boko Haram ve Eş-Şebab olarak, k�m� 
zaman FETÖ, k�m� zaman PKK, PYD, YPG 
olarak karşımıza çıktı. Adları, �dd�aları, coğ-
rafyaları farklı olsa da bu örgütler�n tamamı 
öncel�kle Müslümanları hedef aldı, Müslü-
manların kanını döktü, en fazla zararı 
İslam'a ve Müslümanlara verd�. Sadece b�z 
PKK terör örgütünün saldırılarında 40 b�ne 
yakın �nsanımızı kaybett�k. FETÖ'cü ha�nler 
b�r gecede 252 kardeş�m�z� alçakça şeh�t et-
t�ler. DEAŞ'ın kanlı eylemler�nde yüzlerce �n-
sanımız b�zden kopartıldı. Öncek� haa 
İst�klal Caddes�'nde, ardından Karkamış �l-
çem�zde 3'ü çocuk, 8 vatandaşımız PKK ta-
rafından şeh�t ed�ld�.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları kaydett�: 
“Dökülen bu kanda elbette bölücü terör ör-
gütü kadar DEAŞ'la mücadele bahanes�yle 
bu terör�stler� s�laha ve desteğe boğanların 
da payı vardır. Ölen her b�r masumun kanı 
ülkem�z�n yaptığı tüm �kazlara rağmen harf 
oyunlarıyla terör örgütler�n� meşrulaştırma-
ya çalışanların el�ne ve yüzüne bulaşmıştır. 
İlk günden ber� proje mahsulü b�r yapı ol-
duğu b�l�nen DEAŞ'la mücadele k�sves�yle, 
PKK ve uzantılarına destek verme oyunu 
artık son bulmalıdır. DEAŞ'la sahada göğüs 
göğüse çarpışan ve bu örgütü bozguna uğ-
ratan Türk�ye'n�n bu tür argümanlara karnı 
toktur. Ülkem�zle b�rl�kte Sur�ye ve Irak'ın 
da toprak bütünlüğüne tehd�t oluşturan bu 
terör örgütünün kökünü kazımakta kararlı-
yız."
Kaynak TC CUMHURBAŞKANLIĞI
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“Развитие нашего торгово-экономического
сотрудничества как исламских стран 
внесет свой вклад в нашу борьбу за 
превращение кризиса в возможность”.
Президент Эрдоган, ИСЕДАК 38. Выступая в Программе 
открытия встречи, он сказал: ”Дальнейшее развитие 
нашего торгово-экономического сотрудничества как 
исламских стран внесет свой вклад в нашу борьбу за 
превращение кризиса в возможность".

резидент Турции Реджеп Тайип ПЭрдоган принял участие в 38-м 
заседании Постоянного комитета 

Организации исламского сотрудничества 
(ОИС) по экономическому и торговому 
сотрудничеству (ИСЕДАК), состоявшемся в 
Стамбульском конференц-центре.
Президент Эрдоган, который в своем 
программном выступлении пожелал, чтобы 
встреча стала поводом для добра исламскому 
миру и всему человечеству, сказал: "Прямо 
перед моими словами я прошу милости у 
Аллаха к нашим братьям и сестрам, которые 
погибли в результате терроризма, стихийных 
бедствий, конфликтов, 
межконфессиональной напряженности и 
расистских нападений, мотивированных 
враждебностью к исламу, за последний год. 
Как президент Турции и президент 
ИСЕДАКА, я благодарю каждого из вас за 
искренние усилия, предпринятые вами на 
пути к построению нового мира, в котором 
преобладают справедливость, мир и 
процветание".
“ НАШИ ЯЗЫКИ, КУЛЬТУРЫ И ЗЕМЛИ, 
НА КОТОРЫХ МЫ ЖИВЕМ, РАЗНЫЕ, 
НО МЫ ЧЛЕНЫ ОДНОЙ БОЛЬШОЙ 
СЕМЬИ”.
Президент Эрдоган, прочитав отрывок из 
суры Али Имрана « Вы - самая лучшая умма, 
когда-либо созданная для людей »,- сказал: 
«Наш Пророк (мир ему и благословение) 
сказал: « Лучший из людей - самый полезный 
для людей». Быть мусульманином означает 
чувствовать ответственность перед 
обществом, в котором он живет, и и всем 
человечеством, начиная с его личности и 
семьи. Как члены исламской уммы, никто из 
нас не может изолировать себя от внешнего 
мира, от событий, происходящих вокруг нас 
и за их пределами».
Президент Эрдоган, подчеркнув, что каждый 
вопрос, который непосредственно касается 
человека и мира, благополучия человечества, 
также является их собственной проблемой, 
сказал: «От Африки до Азии, во всех этих 
регионах мира, где есть жестокость, где есть 
конфликты, где есть невинные люди, 
умирающие от голода и жажды, лежит на 
всех нас. Почти столько же детей, которые 
остались с кожей и костью в Йемене, 
Сомали, Афганистане, Аракане, а также дети  
ставшие жертвами конфликта на Украине, 
являются нашими детьми. Точно так же, как 
женщины, борющиеся за жизнь на севере 
Сирии, являются нашими собственными 
сестрами, азиатские работницы, которые 
вынуждены работать 15 часов в 
нечеловеческих условиях ради благополучия 
жителей Запада, также являются нашими 
сестрами».
Президент Эрдоган продолжил свои слова 
следующим образом: «Мы умма Пророка, 
который относится к сиротам с 
состраданием, защищает угнетенных без 
какой-либо дискриминации и держит за 
руки бедных. Мы являемся членами 
цивилизации, которая верит в изобилие 

обмена и силу солидарности и считает, что 
рука, дающая, превосходит руку, берущую. 
Хотя наши языки, культуры, земли, на 
которых мы живем, разные, мы члены одной 
большой семьи. Обладая этими качествами, 
мы несем ответственность за всех наших 
братьев и сестер, где бы они ни находились в 
мире, помимо нашего собственного 
общества. Конечно, как и в любой семье, 
между нами иногда возникают ссоры и 
нежелательные трения».
Президент также сказал, что могут 
возникнуть вопросы, в которых они не 
согласны, имеют разные убеждения, и что 
нет никаких проблем, пока они 
рассматривают их как обычные проблемы, с 
которыми они сталкиваются в естественном 
ходе жизни.
«МЫ ПРОВЕЛИ ИНТЕНСИВНУЮ 
РАБОТУ ПО ПРЕКРАЩЕНИЮ ВОЙНЫ 
МЕЖДУ РОССИЕЙ И УКРАИНОЙ»
В то же время, подчеркнув, что они искренне 
стремятся к установлению мира и 
стабильности в регионе, президент Эрдоган 
продолжил: «Мы с первого дня провели 
интенсивную работу, чтобы положить конец 
войне между Россией и Украиной и 
остановить кровопролитие. Используя нашу 
тесную дружбу с обоими лидерами, мы по 
разным поводам объединяли российские и 
украинские власти в нашей стране. Мы 
показали, что дипломатическое решение 
возможно путем реализации зернового 
коридора через Черное море и соглашения 
об обмене пленными. В то время, когда 
энергетический и продовольственный 
кризис затронул весь мир, особенно бедные 
страны, мы обеспечили отгрузку более 11 
миллионов тонн зерна через Черное море и  
Черноморский регионы. Мы считаем, что 
продление Соглашения о Черноморском 
зерновом коридоре на 120 дней, начиная с 19 
ноября, в некоторой степени облегчит 
страдания наших африканских братьев и 
сестер. Надеюсь, мы поддержим этот 
процесс, осуществив в приоритетном 
порядке отгрузку зерна на африканский 
континент».
"ГЛОБАЛЬНЫЙ КРИЗИС 
ПРОДОЛЖАЕТСЯ, ПРИОБРЕТАЯ 
НОВЫЕ МАСШТАБЫ”
Президент Эрдоган заявил, что глобальный 
кризис, начавшийся с пандемии, переросший 
в рост цен на энергоносители и сырьевые 
товары и усугубленный жаркими 
конфликтами, продолжает приобретать 
новые масштабы.
Отметив, что показатели инфляции и 
безработицы достигли пика за последние 50-
60 лет, президент Эрдоган сделал следующие 
оценки: «Усилия по контролю над 
инфляцией путем повышения процентных 
ставок до сих пор не дали ожидаемого 
результата. Отключение электроэнергии 
стало источником серьезного беспокойства 
во многих европейских странах. Постоянные 
решения проблем, вызванных сбоями в 

цепочках поставок, до сих пор не найдены. 
Мы все в большей или меньшей степени 
страдаем от экономических трудностей, 
вызванных дороговизной жизни. Как 
Турция, хотя мы успешно управляем этим 
процессом с помощью мер,  которую мы 
своевременно осуществили, мы также 
чувствуем некоторый недостатки. Растущие 
ожидания рецессии во всем мире указывают 
на то, что свет в конце туннеля еще не был 
замечен. Как исламские страны, дальнейшее 
развитие нашего торгово-экономического 
сотрудничества будет способствовать нашей 
борьбе за то, чтобы превратить кризис в 
возможность».
Заявив, что он приветствовал тот факт, что 
система преференциальной торговли 
исламских стран вступила в силу в июле 
прошлого года, президент Эрдоган сказал: 
«Также важно, чтобы торговля начиналась в 
рамках системы путем выдачи сертификатов 
происхождения, взаимно признанных 
нашими странами. Кроме того, я считаю, что 
решения, принятые на Совещании по 
торговым переговорам, будут 
способствовать внедрению системы. Я хотел 
бы поблагодарить страны, участвующие в 
системе, за их усилия и и приглашаю наши 
страны, которые еще не стали участниками 
системы, стать ее участниками, принять чью-
либо сторону. В предстоящий период при 
участии других членов ДЕКА мы можем 
увеличить товарооборот между нашими 
странами до 25 процентов».
«ОЧЕНЬ ВАЖНО УКРЕПЛЯТЬ 
СОЛИДАРНОСТЬ ВНУТРИ НАШЕЙ 
ОРГАНИЗАЦИИ»
Президент Эрдоган заявил, что ухудшение 
экономических условий в последние годы 
серьезно подпитывает исламофобию и 
ксенофобию, особенно в западных странах.
Заявив, что антиисламизм является одним из 
наиболее часто используемых западными 
политиками инструментов для набора 
голосов или сокрытия своих неудач, 
президент Эрдоган сказал: «Когда дело 
доходит до демократии, те, кто не оставляет 
пепла на гриле о демократии и свободе 
слова, не стесняются прибегать к самым 
фашистским практикам, когда речь идет о 
правах мусульман, особенно мусульманских 
женщин. В некоторых европейских странах 
незаконные ограничения на ношение 
хиджаба в школе, на работе и в 
общественных местах являются наиболее 
яркими примерами».
Подчеркнув, что навязывание ЛГБТ стало 
инструментом глобальной диктатуры и 
направлено на ослабление как института 
семьи, так и исламских ценностей, президент 
Эрдоган также сказал: «Препятствование 
людям жить своей религией, независимо от 
того, какую блестящую упаковку они 
вкладывают, вмешиваясь в убеждения с 
издевательствами, диктуя свой собственный 
образ жизни, означает возрождение духа 
инквизиции средневековья. Несомненно, 

наряду с мусульманами, другие 
немусульмане с другими языками, 
культурами, цветом кожи и 
происхождением также затронуты этой 
фашистской волной. В борьбе с этой новой 
формой расизма очень важно укреплять 
солидарность внутри нашей организации. 
Признание 15 марта «Международным днем 
борьбы с исламофобией» Генеральной 
Ассамблеей Организации Объединенных 
Наций является посланием международному 
сообществу в этом направлении».
«МЫ ПОЖЕРТВОВАЛИ НАШИМИ 
ГРАЖДАНАМИ В ПРЕДАТЕЛЬСКИХ 
АТАКАХ ТЕРРОРИСТИЧЕСКИХ 
ОРГАНИЗАЦИЙ»
Заявив, что террористические организации 
нацелены на ислам и мусульман, президент 
Эрдоган сказал: «Многие из нас являются 
людьми, которые стали свидетелями 
жестокого лица терроризма. Мы 
пожертвовали нашими гражданами в 
предательских нападениях террористических 
организаций. Эти орды убийц иногда 
появлялись как ДАИШ, иногда как Боко 
Харам и Аль-Шабааб, иногда как FETÖ, 
иногда как РПК, PYD, YPG. Хотя их 
названия, утверждения и географическое 
положение различаются, все эти 
организации в первую очередь нацелены на 
мусульман, проливали кровь мусульман и 
наносили наибольший ущерб исламу. Только 
мы потеряли почти 40 тысяч наших людей в 
результате нападений террористической 
организации РПК. Предатели FETÖ за одну 
ночь подло замучали 252 наших братьев. 
Сотни наших людей были торезаны от нас в 
кровавых действиях ДАИШ. На прошлой 
неделе на улице Истикляль, а затем в нашем 
районе Каркамыш, 3 ребенка и 8 наших 
граждан были убиты РПК».
В конце Эрдоган отметил: «Конечно, те, 
поддерживает этих террористов оружием 
под предлогом борьбы с ДАИШ, имеют долю 
в этом кровопролитии, также как 
сепаратистские террористические 
организации. Кровь каждого невинного 
человека, который погиб, была размазана по 
рукам и лицам тех, кто пытается узаконить 
террористические организации своими 
буквенными играми, несмотря на все 
предупреждения, сделанные нашей страной. 
Под видом борьбы с ДАИШ, который, как 
известно, с первого дня является проектно-
продуктовой структурой, игра в поддержку 
РПК и ее расширений должна закончиться. 
Турция, которая сражалась рука об руку с 
ДАИШ на местах и победила эту 
организацию, имеет полный желудок для 
таких аргументов. Мы полны решимости 
искоренить эту террористическую 
организацию, которая представляет угрозу 
территориальной целостности Сирии и 
Ирака, а также нашей страны».

Источник  ТУРЕЦКАЯ РЕСПУБЛИКА
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Anadolu Ah�ler� Atatürk Kültür 
Merkez�’nde B�r Araya Geld� 

Renkl� Açılışa Sahne Olan Etk�nl�kte Ankara 
Büyükşeh�r Beled�yes� Başkent T�yatroları 
Tarafından Şed Kuşanma Tören� Gerçekleş-
t�r�ld�. Şed Kuşanma Tören�n�n Büyük İlg� 
Gördüğü Açılışta Mehteran Takımı, Sey-
menler Ek�b� De Göster� Serg�led�. Ayrıca ‘El 
Sanatları Ve Yöresel Ürünler�n De Yer Aldığı 
Stantlara Başkentl�ler Büyük İlg� Gösterd�.

El Sanatlarında Kütahya Ç�n� Ve Seram�k, 
Gümüş El İşç�l�ğ�, Avanos Çömlek, Gaz�an-
tep Bakır Dövme, Kahramanmaraş Oyma -
cılık Ve Osmanlı Çarıkları, Balıkes�r Halısı, 
S��rt Battan�yeler�, Esk�şeh�r Lületaşı G�b� 
Ürünler Serg�len�yor. Yöresel Ürün Olarak 
İse Erzurum, Trabzon, Tokat, M�las, Gü-
müşhane, Amasya, Beypazarı, Kastamonu, 
Malatya, İzm�t, Şanlıurfa, Van G�b� İs�mler�n 
Yöresel Gıda Ürünler� Yer Alıyor. НКАРА - Гражданская иници-Аатива/ Зелиха Соркунлу – В 

культурном центре Ататюрк была 
организована масштабная встреча 
представителей анатолийского брат-
ства Ахи, на которой было множест-
во культурных действий, таких как 
народные танцы, театрализованные 
сценки и концерты.

На мероприятии, на котором была 
воссоздана существовавшая в Анато-
лии культура Ахи, были выставлены 
стенды отечественных и иностран-
ных фирм. Также была организована 
выставка ручных работ, где гости 
опробовали местные продукты и 
угощения. Группа «Кылыч Калкан» и 
концерт анкаринских артистов доба-
вили яркие краски в данную встречу 
Ахи.

В первый день на церемонии откры-
тия приняли участие председатель 
«Партии великого единства» (BBP) 
Мустафа Дестежи, помощник губер-
натора Анкары Мустафа Эркайыран, 
ректор университета Ахи Эвран в 
Кыршехире Ватан Каракая, почетный 
консул Кыргызстана в Турции доктор 
Мустафа Курт, а также множество 

председателей организаций граждан-
ского общества.

В культурном центре Ататюрк прош-
ла встреча представителей анатолий-
ского братства Ахи

На красочном открытии данного 
мероприятия столичными театра-
ми города Анкары была продемон-
стрирована церемония посвящения 
в братство Ахи. Данная церемония 
вызвала большой интерес у публики. 
Также внимание столичных граждан 
привлекли стенды ручных работ и 
местных продукций.

На выставке ручных работ были 
представлены керамические плит-
ки Кютахьи, ручные работы города 
Гюмюш, горшки Аваноса, медная 
ковка Газиантепа, резьба и оттоман-
ские клинья Кахраманмараша, ковры 
Балыкэсира, одеяла Сиирта, камни 
«люлеташ» (сепиолиты) Эскишехира. 
Также были представлены угощения 
таких мест, как Эрзурум, Трабзон, 
Токат, Милас, Гюмюшхане, Амасья, 
Бейпазары, Кастамону, Малатья, Из-
мит, Шанлыурфа и Ван.

ANKARA- S�v�l İn�s�yat�f/ Zel�ha Sor-
kunlu - Atatürk Kültür Merkez�’n�n 

Ev Sah�pl�ğ� Yaptığı ‘Anadolu Ah�ler� Büyük 
Buluşması Halk Oyunlarından Sahne Göste-
r�ler�ne ve Konserlere Kadar B�r Çok Kültürel 
Etk�nl�k Düzenlend�.

Anadolu’da Yaşatılan Ah�l�k Kültürünün Ya-
şatıldığı Etk�nl�kte, Yerl� ve Yabancı F�rmala-
rın Tanıtım Stantları Yer Aldı. Geleneksel El 
Sanatlarının Serg�lend�ğ� Etk�nl�kte, Yöresel 
Ürünler ve Yemekler de Z�yaretç�lerle Buluş-
tu. Ankara Seğmenler�, Kılıç Kalkan Ek�b� 
ve Ankaralı Sanatçıların Konserler� Ah�l�k 
Buluşması’na Renk Kattılar.. 

İlk Gün Açılış Programına BBP Genel Baş-
kanı Mustafa Destec�, Ankara Val� Yardımcısı 
Mustafa Erkayıran, Kırşeh�r Ah� Evran Ün�-
vers�tes� Rektörü Vatan Karakaya, Kırgız�stan 
-Türk�ye Fahr� Konsolosu Dr.Mustafa Kurt  
ve Çok Sayıda S�v�l Toplum Kuruluş Başkanı 
Protokolde Yerler�n� Aldılar.

Anadolu Ah�ler� Başkent’te Buluştu
Geçt�ğ�m�z Günlerde Anadolu Ah�ler�, Ankara’da Düzenlenen Etk�nl�kte 
B�r Araya Geld�. 

В столице прошла встреча 
представителей анатолийского 
братства Ахи
На днях в столице прошла встреча представителей 
анатолийского братства Ахи 

T A R İ H T E B U G Ü N

С Е Г О Д Н Я В И С Т О Р И И
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İk� günlük resm� z�yaret �ç�n beraber�ndek� 
parlamento heyet�yle Türkmen�stan’ın Aşka-
bat şehr�ne gelen Şentop, z�yaret� kapsamın-

da Türkmen�stan Devlet Başkanı Berd�muhame-
dov’la baş başa görüşme gerçekleşt�rd�.

Görüşmede Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdo-
ğan’ın kalb� selamlarını get�rd�ğ�n� aktaran Şen-
top, dost ve kardeş Türkmen�stan’ı z�yaret�nden 
duyduğu memnun�yet� d�le get�rd�.

Şentop, Berd�muhamedov’un 2022'de Türkmen halkının 
büyük teveccühüyle devlet başkanı seç�ld�ğ� yen� dönem�n, 
ülkeler� ve bölgeler� �ç�n hayırlı olması temenn�s�n� paylaştı.

İk� ülke arasındak� d�plomat�k �l�şk�ler�n tes�s�n�n 30. yılını 
kutladıklarını söyleyen Şentop, Türk�ye olarak Türkmen�s-
tan’ı uluslararası arenada tanıyan �lk ülke olmanın gururu-
nu yaşadıklarını vurguladı.

Halk Maslahatı Başkanı Gurbangulu Berd�muhamedov’un 
katkılarıyla son dönemde �k�l� �l�şk�ler�n büyük b�r �vme ka-
zandığına �şaret eden Şentop, bu �vmen�n Devlet Başkanı 
Berd�muhamedov’un da önderl�ğ�yle kardeş halkların çıka-
rına h�zmet edecek şek�lde yükselt�leceğ�ne �nancının tam 
olduğunu söyled�.
Şentop, Türk�ye’n�n tüm uluslararası platformlarda bugüne 
kadar olduğu g�b� bundan sonra da Türkmen�stan’a desteğ�-
n� sürdüreceğ�n� �fade ett�.

"5 m�lyar dolarlık t�caret hacm� hedefin� en kısa zamanda 
yakalamak arzusundayız" 
İk� kardeş ülke arasındak� ekonom�k ve t�car� �l�şk�ler�n 
daha da gel�şmes�n� arzu ett�kler�n� bel�rten Şentop, 
2021'de �k� ülke arasındak� t�caret hacm�n�n Kov�d-19 sal-
gını koşullarına rağmen b�r öncek� yıla göre yüzde 41 arta-
rak 2 m�lyar doları, 2022 yılının 9 ayındak� toplam t�caret 
hacm�n�n de 1,5 m�lyar doları aştığını vurguladı.

Bu oranların halen �k� ülke arasındak� potans�yel� yansıt-
madığının altını ç�zen Şentop, geçen yıl Cumhurbaşkanı Er-
doğan’ın Aşkabat’ı z�yaret�nde Gurbangul� Berd�muhame-
dov’la bel�rled�kler� 5 m�lyar dolarlık t�caret hacm� hedefin� 
en kısa zamanda yakalamak arzusunda olduklarını söyled�. 
Bu kapsamda özell�kle son zamanlarda dünya-
da yaşanan enerj� sıkıntısını aşma konusunda �ş-
b�rl�kler�n� artırab�lecekler�ne �şaret eden Şen-
top, b�lhassa Türkmen�stan doğal gazının Tür-
k�ye’ye ve Türk�ye üzer�nden Batı pazarlarına 
nakl�ne yönel�k �lg�l� tüm kuruluşların b�rl�kte 
çalışmaya hazır olduğunu kaydett�.

Şentop, Hazar’dak� Dostluk Sahası’yla �lg�l� 
ortak çalışmalarda �k� kardeş ülke gördükler� 
Türkmen�stan ve Azerbaycan’la �şb�rl�ğ� yapma 
arzusunu da �fade ett�.
KAYNAK:AA

Türkmen�stan Devlet Başkanı Berd�muhamedov, 
TBMM Başkanı Şentop �le görüştü 

Türkmen�stan 
Devlet Başkanı Serdar 
Berd�muhamedov, TBMM 
Başkanı Mustafa Şentop 
�le b�r araya geld�. 

Президент Туркменистана 
встретился со спикером 
парламента Шентопом

Шентоп, прибывший накануне в город Ашхабад с 
двухдневным официальным визитом в 
сопровождении парламентской делегации, провел 
личные встречи с Президентом Туркменистана 
Бердымухамедовым.
Отметив, что президент Турции Реджеп Тайип 
Эрдоган передал свои сердечные поздравления 
Шентоп выразил удовлетворение визитом в 
дружественный и братский народ.
Спикер турецкого парламента выразил надежду на 
дальнейшие успехи братской страны под 
руководством президента Бердымухамедова.
Припоминая что, в этом году исполняется 30-лет, 
как они установили дипломатические отношения 
между двумя странами, он выразил гордось связи с 
тем фактом , что Турция является первой страной, 
которая  признала независимость Туркменистана.
Далее заявив, что в последнее время двухсторонние 
отношения набрали хороший рост благодаря 
вкладу председателя Халк Маслахаты Милли 
Генгеша  страны Гурбангулы Бердымухамедова, 
Шентоп выразил уверенность в том,  что 

отношения между братскими народами будет и 
далее углубляться  во благо народа.  
Шентоп заверил, что Турция продолжит 
поддерживать инициативы Туркменистана на всех 
международных платформах.
«Мы хотим как можно скорее достичь отметки в 5 
млрд долларов в товарообороте»
Шентоп, заявивший, что желает дальнейшего 
развития экономических и торговых отношений 
между двумя братскими странами, подчеркнул, что 
объем товарооборота между двумя странами в 
2021 году несмотря на условия пандемии Covid-19, 
увеличился на 41 процент по сравнению с 
предыдущим годом и составил 2 миллиарда 
долларов, а общий объем торговли за 9 месяцев 
2022 года превысил 1,5 миллиарда долларов.
Декоммунизируя, что эти показатели все еще не 
отражают потенциал между двумя странами, 
Шентоп сказал, что они хотят как можно скорее 
достичь цели товарооборота в размере 5 
миллиардов долларов, которую они поставили 
перед Гурбангулы Бердымухамедовым во время 
визита президента Эрдогана в Ашхабад в прошлом 
году.
Касаясь темы энергетики Шентоп упомянул, что 
они могут расширить свое сотрудничество, 
особенно в преодолении энергетического дефицита 
в мире, и отметил, что все соответствующие 
организации готовы работать вместе, особенно для 
транспортировки туркменского природного газа в 
Турцию и на западные рынки.
Шентоп также выразил желание сотрудничать с 
Туркменистаном и Азербайджаном, которых они 
считают двумя братскими странами, в совместной 
работе в Зоне дружбы на Каспии. 
ИСТОЧНИК: АА.

Президент Туркменистана Сердар Бердымухамедов 
встретился со Председателем Великого Национального 
Собрания Турции Мустафой Шентопом.
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20 Z�rves� Sonuç B�ld�rges�, l�-Gderler�n �k� gün süren toplan-
tılarının ardından 52 madde 

hal�nde yayımlandı.
B�ld�rgede, dünyada b�rçok kr�z�n aynı 
anda yaşandığı dönemde z�rven�n ger-
çekleşt�ğ� �fade ed�ld�.

"Bugünün çağı, savaş çağı olmamalı”
Uluslararası hukuk, barış ve �st�krarı 
koruyan çok taraflı s�stem� destekleme-
n�n esas olduğu kayded�len b�ld�rgede, 
"Bu, s�lahlı çatışmalarda s�v�ller�n ve alt-
yapının korunması da dah�l olmak 
üzere B�rleşm�ş M�lletler tüzüğündek� 
prens�plere ve uluslararası �nsan hakla-
rı hukukuna bağlı kalınmasını �çer�yor. 
Nükleer s�lahların kullanılması veya 
buna yönel�k tehd�t, kabul ed�lemez. 

Çatışmaların barışçıl çözümü, d�plo-
mas� ve d�yaloğun sürdürülmes� hayat� 
önemde. Bugünün çağı, savaş çağı ol-
mamalı." �fadeler� kullanıldı.

B�ld�rgede, b�rçok üyen�n Ukrayna'dak� 
savaşı kınadığı ve savaşın �nsan� acılara 

ve küresel ekonom�dek� mevcut kırıl-
ganlıkların der�nleşmes�ne yol açtığı be-
l�rt�lerek, şöyle den�ld�:

"Savaş, büyümey� kısıtlıyor, enflasyonu 
artırıyor, tedar�k z�nc�rler�n� aksatıyor, 
enerj� ve gıda güvens�zl�ğ�n� tırmandı-
rırken, finansal �st�krar r�skler�n� artırı-
yor. Durum ve yaptırımlara �l�şk�n 
farklı görüşler ve değerlend�rmeler de 
var. G20'n�n güvenl�k sorunlarını çö-
zecek b�r forum olmadığını bel�rtmekle 
b�rl�kte, güvenl�k sorunlarının küresel 
ekonom� üzer�nde öneml� sonuçları ola-
b�leceğ�n�n farkındayız."
B�ld�rgede, küresel ekonom� �ç�n kr�t�k 
olan bu dönemde G20'n�n gerekl� ve 
net adımları atmasının önem� vurgu-
landı.

Özell�kle en az gel�şm�ş ve küçük ada 
ülkeler� dah�l olmak üzere gel�şmekte 
olan ülkeler� küresel zorluklara karşı 
desteklemeye devam ed�leceğ�n�n akta-
rıldığı b�ld�rgede, bu amaç kapsamında 
bütüncül ve güçlü b�r toparlanmayı, �s-
t�hdam artışını ve sürdürüleb�l�r kal-

kınmayı sağlayacak şek�lde 5 adımda 
aks�yon alınacağı bel�rt�ld�.

"Türk�ye ve BM'n�n aracılık ett�ğ� 
İstanbul Anlaşması'ndan memnun�-
yet duyuyoruz”
B�ld�rgede, mevcut çatışma ve tans�-
yonların küresel gıda güvenl�ğ�ndek� 
zorlukları der�nleşt�rmes�nden der�n 
end�şe duyulduğuna �şaret ed�lerek, şu 
�fadeler kullanıldı:

"Bu nedenle, gel�şmekte olan ülkeler-
dek� kırılgan toplulukları merkeze ala-
cak şek�lde hayatları kurtarmak, açlığı 
ve bes�n yeters�zl�ğ�n� önlemek �ç�n ac�l 
adımlar atmayı taahhüt ed�yoruz. Sür-
dürüleb�l�r, d�rençl� tarım ve gıda s�s-
temler�n�n sağlanması �ç�n çağrıda bu-
lunuyoruz.

Türk�ye ve BM'n�n aracılık ett�ğ� İstan-
bul Anlaşması'ndan memnun�yet du-
yuyoruz. Tüm �lg�l� tarafların, anlaşma-
yı tam, zamanında ve devam edecek şe-
k�lde uygulamasının önem�n�n altını ç�-
z�yoruz.”

Küresel para pol�t�kalarına �l�şk�n ka-
rarların yer aldığı b�ld�rgede, G20 mer-
kez bankalarının amaçlarına uygun şe-
k�lde fiyat �st�krarını sağlamada karar-
lılığa sah�p olduğu ve enflasyon bek-
lent�ler� üzer�ndek� fiyat baskılarını ya-
kından �zled�ğ� b�ld�r�ld�.

B�ld�rgede, "Merkez bankaları parasal 
sıkılaştırmanın hızını, ver�lere dayalı 
ve açık şek�lde, enflasyon beklent�ler�-
n�n çapalandığından em�n olarak ayar-
lamayı sürdürecek." den�ld�.

Jeopol�t�k, enerj� ve enflasyon kr�zler�-
n�n yanı sıra tüm dünyayı etk�leyen 
�kl�m kr�z�ne de d�kkat�n çek�ld�ğ� b�l-
d�rgede, �kl�m finansmanının artırıl-
ması çağrısında bulunularak, "Gel�şm�ş 
ülkeler�, �kl�m değ�ş�kl�ğ�n�n etk�ler�n� 
azaltmak üzere 2020'den �t�baren sağla-
mayı taahhüt ett�ğ� yıllık 100 m�lyar 
dolar finansmanı harekete geç�rmeye 
çağırıyoruz." �fadeler�ne yer ver�ld�.

KAYNAK:AA

G20 Sonuç B�ld�rges�:
Türk�ye ve BM'n�n aracılık ett�ğ�
İstanbul Anlaşması'ndan memnunuz
G20 Sonuç B�ld�rges�'nde, 
"Türk�ye ve BM'n�n aracılık 
ett�ğ� İstanbul Anlaşma-
sı'ndan memnunuz. İlg�l� 
tarafların, anlaşmayı tam,
 zamanında ve devam edecek 
şek�lde uygulaması öneml�." 
�fades� kullanıldı.
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Лидеры G20 выразили удовлетворение 
Стамбульскими договоренностями, 
достигнутыми при посредничестве 
Турции и ООН. 

В Итоговом заявлении G20 говорится: "Мы 
довольны Стамбульским соглашением при 
посредничестве Турции и ООН. Важно, чтобы 
заинтересованные стороны обеспечили 
полное, своевременное и постоянное 
выполнение соглашения." 

 Итоговом заявлении G20 Вговорится: "Мы довольны 
Стамбульским соглашением 

при посредничестве Турции и ООН. 
Важно, чтобы заинтересованные 
стороны обеспечили полное, 
своевременное и постоянное 
выполнение соглашения."

Итоговая декларация саммита G20 
была опубликована в 52 статьях 
после двухдневных встреч лидеров.

В декларации было заявлено, что 
саммит прошел в то время, когда в 
мире одновременно сохраняются 
множество кризисов.
«Сегодняшняя эпоха не должна быть 
эпохой войны»

В декларации, в которой отмечается, 
что международное право имеет 
важное значение для поддержки 
многосторонней системы, 
защищающей мир и стабильность, 
говорится: "Это включает 
соблюдение принципов Устава 
Организации Объединенных Наций 
и международного права в области 
прав человека, включая защиту 
гражданских лиц и инфраструктуры 
во время вооруженных конфликтов. 
Применение ядерного оружия или 
угрозы неприемлемы. Мирное 
разрешение конфликтов, 
продолжение дипломатии и диалога 
имеют жизненно важное значение. 

Сегодняшняя эпоха не должна быть 
эпохой войны."

В декларации осуждается война в 
Украине многими членами и 
говорится, что война привела к 
человеческим страданиям и 
углублению существующей 
уязвимости в мировой экономике.

«Война сдерживает рост, повышает 
инфляцию, нарушает цепочки 
поставок, усугубляет 
энергетическую и 
продовольственную нестабильность 
и увеличивает риски для 
финансовой стабильности. 
Существуют также различные 
взгляды и оценки ситуации и 
санкций. Хотя мы отмечаем, что G20 
не является форумом для решения 
проблем безопасности, мы 
признаем, что вопросы 
безопасности могут иметь 
значительные последствия для 
мировой экономики»,- говорится в 
итоговом заявлении.

В декларации была подчеркнута 
важность того, чтобы G20 
предприняла необходимые и четкие 
шаги в этот критический для 
мировой экономики период.

Также в декларации указано, что 
развивающиеся страны, особенно 
наименее развитые и малые 

островные страны, будут 
поддерживаться в борьбе с 
глобальными проблемами. В рамках 
этой цели предпринят 5 шагов для 
обеспечения целостного, сильного 
восстановления и устойчивого 
развития.

«Мы довольны Стамбульским 
соглашением при посредничестве 
Турции и ООН»

Лидеры выразили глубоую 
обеспокоенность в связи с тем,что 
нынешние конфликты и 
напряженность усугубят трудности 
в области глобальной 
продовольственной безопасности: 
"Поэтому мы полны решимости 
принять срочные меры для спасения 
жизней и предотвращения голода и 
нехватки еды, в центре которых 
находятся уязвимые общины в 
развивающихся странах. Мы 
призываем к созданию устойчивых 
сельскохозяйственных и 
продовольственных систем. Также 
Мы довольны Стамбульским 
соглашением, заключенным при 
посредничестве Турции и ООН. Мы 
подчеркиваем важность того, чтобы 
все заинтересованные стороны 
выполняли соглашение полностью, 
своевременно и непрерывно",- 
следует из совместного итогового 
заявления.

В заявлении, содержащем решения о 
глобальной денежно-кредитной 
политике, сообщается, что 
центральные банки G20 
привержены обеспечению 
стабильности цен в соответствии со 
своими целями и внимательно 
следят за ценовым давлением на 
инфляционные ожидания.

"Центральные банки продолжат 
корректировать темпы ужесточения 
денежно-кредитной политики, 
основываясь на данных и явно следя 
за тем, чтобы инфляционные 
ожидания оправдались.", говорится 
в заявлении.

В дополнение к геополитическому, 
энергетическому и инфляционному 
кризисам, декларация также 
привлекла внимание к 
климатическому кризису, 
затрагивающему весь мир, призвав к 
увеличению климатического 
финансирования. Лидеры 
«двадцатки» призвали развитые 
страны мобилизовать ежегодное 
финансирование в размере 100 
миллиардов долларов, которое они 
обязались предоставить с 2020 года 
для смягчения последствий 
изменения климата”

ИСТОЧНИК:АА
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B�rleşm�ş M�lletler Çevre 
Programı (UNEP) D�rektörü 
Inger Andersen, bu yıl Mısır'ın 

başkanlık ett�ğ� ve Şarm el-Şeyh'te 
düzenlenen B�rleşm�ş M�lletler İkl�m 
Değ�ş�kl�ğ� Çerçeve Sözleşmes� 27. 
Tara�ar Konferansı'nda (COP27) AA 
muhab�r�n�n sorularını yanıtladı. 

Gel�şmekte olan ülkeler�n �kl�m kr�z�nde 
en az sorumluluğu olmasına rağmen 
bunun etk�ler�ne karşı en kırılgan du-
rumda olduğunu söyleyen Andersen, ge-
l�şm�ş ülkeler�n ve özell�kle de G20'n�n 
bu ülkeler�n �kl�m kr�z� kaynaklı kayıp ve 
zararlarının karşılanmasında öneml� rol 
oynaması gerekt�ğ�n� d�le get�rd�.

Andersen, kırılgan ülkeler�n �kl�m değ�-
ş�kl�ğ�n�n etk�ler� neden�yle oluşan mal�-
yetler�n�n tazm�n ed�lmes� anlamına 
gelen kayıp ve zarar konusunun bu yıl �lk 
kez COP gündem�nde yer aldığını anım-
satarak, "Müzakerelerde bu konuda �ler-
leme olması kes�nl�kle çok kr�t�k." uyarı-
sında bulundu.

G20 ülkeler�ne �kl�m aks�yonunu ertele-
meye son vermes� çağrısında bulunan An-
dersen, şöyle devam ett�:

"Aralarında özell�kle uzun yıllardır em�s-
yonların artmasına yol açan ülkeler�n de 
bulunduğu G20'n�n �kl�m aks�yonunu ne 
kadar erteled�ğ�n� görüyoruz. Küresel 
em�syonların yüzde 75'�nden sorumlu 
olan G20'n�n em�syonların azaltılmasın-
da, kayıp ve zarar konusunda özel ve kr�-
t�k b�r sorumluluğu bulunuyor. İkl�m ak-
s�yonunu ne kadar ertelersek, bunun �n-
san� ve ekonom�k mal�yetler� de o kadar 
yüksek olacak. G20 l�derler� bu haa 
Bal�'de b�r araya gel�yor ve bu konuya 
eğ�lmeler� �ç�n önler�nde b�r fırsat var. 
Açıkçası ben bunu görmey� çok �st�yo-
rum."

Andersen, �kl�m değ�ş�kl�ğ�yle mücadele-
de taahhütler bulunmasına rağmen uy-
gulamadak� �lerlemen�n yeter�nce hızlı ol-

madığına �şaret ederek, "Daha hızlı aks�-
yon tamamen güçlü s�yas� l�derl�kle �lg�l�. 
B�r ülkey� yönetmek �sted�ğ�n� söyleyen 
k�ş�ler�n seç�m dönemler�nden daha faz-
lasını düşünüyor olması gerekl�. Sadece 
seç�ld�kler� 4 yılı kapsayan sürede yapa-
caklarını düşünmeler� yeterl� değ�l. L�der-
ler�n gelecek nes�llere karşı sorumluluğu 
var ve alab�ld�kler� ya da alamadıkları ka-
rarlar dünyanın kader�n� bel�rleyecek. 
Ağır ve büyük b�r sorumlulukları var bu 
yüzden de özell�kle G20 l�derler� bu haa 
b�r araya gel�rken bu sorumluluğa göre 
hareket etmel�ler. Em�syonlarda sorum-
luluğu yüksek, ama madd� kaynakları da 
fazla olanlar yapab�ld�ğ�n�n en �y�s�n� yap-
malı." d�ye konuştu.

Andersen, G20'n�n gel�şmekte olan ülke-
lere yardımcı olurken, ülkeler�n�n de kar-
bonsuzlaşmasını sağlaması gerekt�ğ�n� be-
l�rtt�.

"Hep�m�z etk�ler�n� yaşayacağız, fak�r 
toplumlar en kötüsünü yaşayacak”

Şu ana kadar G20 ülkeler�n�n de araların-
da bulunduğu gel�şm�ş ülkeler�n zayıf ül-
kelere 2020'den �t�baren sağlamayı taah-
hüt ett�ğ� 100 m�lyar dolarlık finansman-
da başarısız olduklarının altını ç�zen An-
dersen, �kl�m kr�z�n�n bu ülkelerde yarat-
tığı mal�yetlere karşı 100 m�lyar doların 
sadece başlangıç olab�leceğ�n� anlattı.

Bu nedenle kayıp ve zarar mekan�zma-
sında �lerleme sağlanmasının önem�ne 
vurgu yapan Andersen, "Kayıp ve zarar 
konusunda müzakerelerde �steks�zl�k var 
çünkü bu pahalı b�r konu. Fakat, �kl�m de-
ğ�ş�kl�ğ�n�n faturasını bunda en az etk�s� 
olan fak�r toplumlar ödüyor ve bu böyle 
olmamalı." ded�.

Andersen, Kov�d-19 salgınına karşı ülke-
ler�n b�r anda 13 tr�lyon dolar finansman 
yaratab�ld�ğ�n� anımsatarak, "Hükümetler 
bu parayı gelecek nes�llerden borç alarak 
yarattı ve salgından b�r çıkış yolu buldu. 
Şunu anlamamız gerek�yor, �kl�m 

değ�ş�kl�ğ� salgından çok daha kötü. K�m-
sen�n buna bağışıklığı yok, buna karşı b�r 
aşı da yok. Hep�m�z bunun etk�ler�n� ya-
şayacağız, fak�r toplumlar en kötüsünü ya-
şayacak." �fadeler�n� kullandı.
Pak�stan'ın üçte b�r�n�n sel altında kaldı-
ğını, N�jerya'da 1,5 m�lyon �nsanın �kl�m 
kr�z� neden�yle yer değ�şt�rmek zorunda 
kaldığını anlatan Andersen, tüm bunla-
rın �nsan� ve altyapı mal�yetler�n�n g�de-
rek arttığına d�kkat� çekt�.

Inger Andersen, sözler�n� şöyle sürdürdü:
"Ne kadar yaşamak �stemesek de b�r kar-
bon kapanının �ç�nde yaşıyoruz. Fakat 
çözüm yen�leneb�l�r enerj�de ve �kl�m de-
ğ�ş�kl�ğ�yle mücadele daha fazla yen�lene-
b�l�r yatırımı gerekt�r�yor. Yen� �kl�m eko-
nom�s� �st�hdam, büyüme ve karbonsuz-
laşma açısından b�rçok fırsat sunuyor. Ge-
l�şm�ş ülkeler yen�leneb�l�r enerj�de kes�n-
l�kle daha büyük rol oynamalı çünkü 
onlar daha fazla yatırım yaptıkça mal�-
yetler düşecek ve d�ğer ülkelerde de yatı-
rımlar kolaylaşacak."

"Sıcaklık artışının 1,5 dereceden sonra 
azaltılab�leceğ�n� düşünenler, b�l�me 
baksın"

Andersen, ülkeler 2015'te Par�s'te buluş-
tuklarında küresel sıcaklık artışının 2100 
�t�barıyla 4 derecey� bulab�leceğ�n�n he-
saplandığını anımsattı.

Mevcut pol�t�kalarla yüzyıl sonuna kadar 
sıcaklık artışının 2,8 derecey� bulab�lece-
ğ�n� öngördükler�n� söyleyen 
Andersen, "4 derece-

l�k artıştan 2,8 derecel�k artışa çekeb�ld�k. 
Tab�� k� de bu kes�nl�kle kabul ed�leb�l�r 
değ�l ama b�r �lerleme sağlandığını söyle-
yeb�l�r�z. Bu �lerleme yeter�nce hızlı değ�l. 
Mevcut g�d�şatta küçük ada devletler ve 
gel�şmekte olan ülkeler çok c�dd� sorun-
larla karşılaşacak. Bu yüzden, �lerleme hız-
lanmalı." şekl�nde konuştu.

Andersen, küresel sıcaklık artışının şu 
anda sanay� önces� döneme göre 1,1 de-
rece olduğuna ve bu ısınma sev�yes�nde 
b�le çok büyük kr�zler yaşandığına �şaret 
ederek, sözler�n� şöyle tamamladı:

“1,5 derece b�r eş�k. 1,5 derecey� geçt�kten 
sonra teknoloj�dek� gel�şmeler veya daha 
�dd�alı aks�yonlarla artışın düşürüleb�le-
ceğ�n� düşünenlere güçlü b�r şek�lde b�l�-
m� okumalarını tavs�ye ed�yorum. B�l�m, 
bu sev�yey� geçt�kten sonra artık küresel 
ısınmanın durdurulamaz hale geleceğ�n� 
göster�yor. Bu yüzden herkes �ç�n, her 
küçük ada devlet� �ç�n, gel�şmekte olan ül-
keler �ç�n, gıda güvenl�ğ� �ç�n, 1,5 derece-
n�n aşılmasından korkuyorum."

COP27 kapsamında geçen haa açıkla-
nan Küresel Karbon Bütçes� raporuna 
göre, küresel karbon em�syonlarının bu 
yıl da 40,6 m�lyar tonla rekor sev�yede kal-
ması beklen�yor. Em�syonların bu sev�ye-
de devam etmes� durumunda sıcaklık ar-
tışının yüzde 50 �ht�malle 1,5 derecey� 9 
yılda aşma r�sk� bulunuyor.

KAYNAK:AA

İkl�m kr�z�n�n �nsan�
ve ekonom�k mal�yet�n�n

önlenmes�nde G20'n�n kr�t�k
sorumluluğu bulunuyor 

B�rleşm�ş M�lletler Çevre Programı D�rektörü Andersen, "Küresel em�syonların yüzde 
75'�nden sorumlu olan G20'n�n em�syonların azaltılmasında, kayıp ve zarar konusunda 
özel ve kr�t�k b�r sorumluluğu bulunuyor. " ded�. 
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«Большая двадцатка» несет 
важнейшую ответственность 
за предотвращение 
человеческих и экономических
потерь от климатического кризиса 

иректор Программы ДОрганизации Объединенных 
Наций по окружающей среде 

(ЮНЕП) Ингер Андерсен ответила на 
вопросы корреспондента АА на 27-й 
Конференции сторон Рамочной 
конвенции Организации 
Объединенных Наций об изменении 
климата (COP27) под 
председательством Египта, которая 
прошла в Шарм-эль-Шейхе в этом 
году. 

Заявив, что развивающиеся страны 
несут наименьшую ответственность за 
климатический кризис, Андерсен 
сказал, что они наиболее уязвимы к 
его последствиям, и что развитые 
страны, и особенно G20, должны 
сыграть важную роль в покрытии 
потерь и ущерба этих стран из-за к 
климатическому кризису. 

Напомнив, что вопрос о потерях и 
ущербе, что означает компенсацию 
расходов, понесенных уязвимыми 
странами из-за последствий 
изменения климата, впервые в этом 
году был включен в повестку дня КС, 
Андерсен сказала: «Абсолютно важно, 
чтобы прогресс был сделано в ходе 
переговоров по этому вопросу». 

Призвав страны G20 прекратить 
откладывать принятие мер по борьбе с 
изменением климата, Андерсен 
продолжила: 

«Мы видим, насколько G20, в которую 
входят страны, которые на 
протяжении многих лет увеличивали 
выбросы, откладывала действия по 
борьбе с изменением климата. 
«Большая двадцатка», ответственная 
за 75 процентов глобальных выбросов, 
несет особую и важнейшую 
ответственность за сокращение 
выбросов, потерь и ущерба. Чем 
дольше мы откладываем принятие мер 
по борьбе с изменением климата, тем 
выше будут человеческие и 
экономические издержки. Лидеры G20 
встречаются на Бали на этой неделе, и 
у них есть возможность обсудить этот 

вопрос. Честно говоря, я бы хотела это 
увидеть». 

Отметив, что, несмотря на наличие 
обязательств по борьбе с изменением 
климата, прогресс в их реализации 
идет недостаточно быстро, Андерсен 
сказала: «Более быстрые действия — 
это все о сильном политическом 
лидерстве. Люди, которые говорят, что 
хотят управлять страной, должны 
думать не только о периодах выборов. 
Недостаточно просто подумать о том, 
что они будут делать за 4 года своего 
избрания. Лидеры несут 
ответственность перед будущими 
поколениями, и решения, которые они 
примут или не примут, определят 
судьбу мира. На них лежит тяжелая и 
большая ответственность, поэтому 
лидеры G20 особенно должны 
действовать в соответствии с этой 
ответственностью при встрече на этой 
неделе. Те, кто несут большую 
ответственность за выбросы, но при 
этом имеют больше финансовых 
ресурсов, должны делать все 
возможное». 

Андерсен заявила, что, хотя G20 
помогает развивающимся странам, 
они также должны обеспечить 
декарбонизацию своих стран. 

«Мы все испытаем на себе его 
последствия, бедные общества 
испытают худшее» 

Подчеркнув, что развитые страны, в 
том числе страны G20, до сих пор не 
смогли предоставить 100 миллиардов 
долларов финансирования более 
слабым странам, Андерсен сказала, что 
100 миллиардов долларов могут быть 
только началом для покрытия 
издержек, вызванных климатическим 
кризисом в этих странах. 

Подчеркивая важность достижения 
прогресса в механизме потерь и 
ущерба, Андерсен сказала: 
«Существует нежелание вести 
переговоры о потерях и ущербе, 
потому что это дорогостоящий 

вопрос. Но бедные общества с 
наименьшим воздействием на 
изменение климата платят по счетам, и 
это быть не должно» - отметила она. 

Напомнив, что страны могут создать 
13 триллионов долларов для 
финансирования борьбы с эпидемией 
Ковид-19, Андерсен сказала: 
«Правительства создали эти деньги, 
заняв деньги у будущих поколений, и 
нашли выход из эпидемии. Мы 
должны понимать, что изменение 
климата намного хуже, чем эпидемия. 
Никто не застрахован от него, и 
вакцины против него нет. Мы все 
испытаем на себе последствия этого, 
бедные общества испытают худшее», 
— сказала она. 

Объясняя, что одна треть Пакистана 
была затоплена, а 1,5 миллиона 
человек в Нигерии были вынуждены 
переселиться из-за климатического 
кризиса, Андерсен обратила внимание 
на растущие человеческие и 
инфраструктурные затраты на все это. 

Ингер Андерсен продолжила: 

"Как бы нам не хотелось жить, мы 
живем в углеродной ловушке. Но 
решение находится в возобновляемых 
источниках энергии, а борьба с 
изменением климата требует 
дополнительных инвестиций в 
возобновляемые источники энергии. 
Новая климатическая экономика 
предлагает множество возможностей 
для занятости, роста и 
декарбонизации. Развитые страны 
определенно должны играть более 
важную роль в возобновляемой 
энергетике, потому что чем больше 
они инвестируют, тем ниже затраты и 
тем легче будет инвестировать в 
другие страны». 

«Те, кто думает, что повышение 
температуры можно снизить через 1,5 
градуса, взгляните на науку» 

Андерсен напомнила, что когда 
страны встречались в Париже в 2015 

году, было подсчитано, что к 2100 году 
глобальное повышение температуры 
достигнет 4 градусов. Заявив, что они 
предсказали, что повышение 
температуры достигнет 2,8 градусов к 
концу века при нынешней политике, 
Андерсен сказала: «Мы смогли 
снизить ее с 4 градусов до 2,8 градусов. 
Конечно, это определенно 
неприемлемо, но можно сказать, что 
прогресс есть. Этот прогресс 
недостаточно быстрый. При 
нынешнем курсе малые островные 
государства и развивающиеся страны 
столкнутся с очень серьезными 
проблемами. Поэтому прогресс 
должен быть ускорен». 

Указав, что глобальное повышение 
температуры сейчас составляет 1,1 
градуса по сравнению с 
доиндустриальным периодом, 
Андерсен заключила свои слова 
следующим образом: 

«1,5 градуса — это порог. Я 
настоятельно советую тем, кто думает, 
что прибавка может быть уменьшена 
технологическими разработками или 
более масштабными действиями после 
прохождения 1,5 градусов, сильно 
читать науку. Наука показывает, что 
как только этот уровень будет 
пройден, глобальное потепление 
станет неудержимым. Так что для всех, 
для каждого маленького островного 
государства, для развивающихся 
стран, для продовольственной 
безопасности я боюсь превышения 1,5 
градуса». 

Согласно отчету о глобальном 
углеродном бюджете, 
опубликованному на прошлой неделе 
в рамках COP27, ожидается, что 
глобальные выбросы углерода 
останутся на рекордном уровне в 40,6 
млрд тонн в этом году. Если выбросы 
продолжатся на этом уровне, 
существует 50-процентная 
вероятность повышения температуры 
более чем на 1,5 градуса за 9 лет. 

ИСТОЧНИК: АА 

«Большая двадцатка, ответственная за 75 процентов глобальных выбросов, 
несет особую и важнейшую ответственность за сокращение выбросов, а также за 
потери и ущерб», - сказал Андерсен, директор Программы ООН по окружающей 
среде. 
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Macron, esk� Avustralya 
Başbakanı'nı  Ç�n �le 
“nükleer çatışmayı" 
kışkırtmakla suçladı

Tayland'da yapılacak Asya Pas�fik 
Ekonom�k İşb�rl�ğ� (APEC) z�r-
ves� önces� konuşan Macron, de-

n�zaltı anlaşması �le Avustralya'nın "öz-
gürlük ve egemenl�k" elde etmes�ne des-
tek olduklarını bel�rtt�.

Macron, sanay� alanında Avustralya'da 
den�zaltı filosu üret�m� yapılmasına yar-
dımcı olacak b�r �ş b�rl�ğ� sağladıklarına 
d�kkat� çekt�.

Söz konusu �ş b�rl�ğ�n�n Avustralya'ya 
egemenl�k sağladığını vurgulayan Mac-
ron, den�zaltı filosunun Avustralya'nın 
el�nde bulunacağını ve nükleer güç �çer-
meyeceğ� �ç�n Ç�n'e herhang� b�r tehd�t 
olmayacağını aktardı.

Macron, Morr�son dönem�nde, ş�md�k� 
hükümet�n terc�hler�n�n aks�ne pol�t�ka-
lar �zlenerek Ç�n �le nükleer çatışma 
r�sk� oluşturacak terc�hler yapıldığını ha-
tırlattı. Morr�son'ı bu terc�h� sebeb�yle 
suçlayan Macron, o dönemde Avustral-
ya'nın kend� bünyes�nde üret�m ve 
bakım yapamayacağı b�r den�zaltı filosu 
kurmaya çalıştığına �şaret ett�.

Cumhurbaşkanı Macron'un �fadeler�, 
Avustralya Başbakanı Anthony Albanese 
�le Endonezya'da yapılan G20 z�rves� kap-
samındak� görüşmes�n�n ardından geld�.

Öte yandan, Fransız basınına göre, Mac-
ron, Bangkok'ta yaptığı açıklamada, 
Avustralya'yla konvans�yonel den�zaltı 
satışına �l�şk�n �ş b�rl�ğ� tekl�fin�n hala 
masada olduğunu söyled�.

Macron, Avustralyalıların şu an �ç�n bu 
konudak� stratej�ler�n� değ�şt�rmeye 
karar vermed�ğ�ne d�kkat çekerek, bu 
aşamada Canberra yönet�m�n�n önünde 
�k� seçenek bulunduğunu, bunların de-
n�zaltıları kend� üretmes� veya nükleer 
den�zaltılara yönelmes� olduğunu �fade 
ett�.

Dışarıya nükleer den�zaltı satmayacakla-
rını, bunun konvans�yonelle sınırlı ola-
cağını bel�rten Macron, “Böyle b�r stra-
tej�m�z h�çb�r zaman olmadı.” �fades�n� 
kullandı.

Macron, Fransa'nın Avustralya'ya sun-
duğu çözümün bu ülken�n hürr�yet ve 
egemenl�ğ�n� garant� ett�ğ�n� savundu.

Avustralya, ABD ve İng�ltere arasında-
k� AUKUS anlaşması 
Avustralya, 2016'da Fransız Naval Group 
�le �mzaladığı 12 geleneksel d�zel elektr�k-
l� den�zaltının yapımını öngören 90 m�l-
yar Avustralya doları (yaklaşık 67,5 m�l-
yar ABD doları) tutarındak� sözleşmey� 
Eylül 2021'de �ptal etm�ş, İng�ltere ve 
ABD �le AUKUS olarak b�l�nen savunma 
anlaşmasını �mzalamıştı.

Sözleşmen�n �ptal� Fransa �le Avustralya 
arasında kr�ze yol açmış, Fransa 
AUKUS'a tepk� olarak Canberra ve Was-
h�ngton büyükelç�ler�n� ger� çekm�şt�.

Dönem�n Avustralya Başbakanı Scott 
Morr�son, anlaşmanın �ptal� hakkında 
Avustralya'nın Fransa'yı önceden b�lg�-
lend�rd�ğ�n� bel�rtm�şt�. Macron �se Mor-
r�son'un yalan söyled�ğ�n� �dd�a etm�şt�.

Macron �le Morr�son'ın farklı mecralar va-
sıtasıyla dolaylı olarak b�rb�r�ne cevap ver-
d�kler� "söz düellosu", ulusal ve uluslara-
rası medyalara yansımıştı.

Avustralya hükumet�n�n, geçen yıl 12 ge-
leneksel d�zel elektr�kl� den�zaltının yapı-
mı �ç�n 90 m�lyar dolarlık sözleşmey� fes-
hetmes�n�n ardından, b�rkaç haa önce 
Fransız gem� �nşa ş�rket� Naval Group'a 
835 m�lyon dolar tazm�nat ödeyeceğ� 
açıklanmıştı.

Par�s'te 1 Temmuz'da b�r araya gelen Mac-
ron ve Avustralya Başbakanı Anthony Al-
banese, AUKUS anlaşmasının gerd�ğ� 
�l�şk�ler� düzeltmek üzere "�k� ülke �l�şk�-
ler�nde yen� b�r sayfa açma �stekler�n�" 
açıklamıştı.       
KAYNAK:AA

Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel 
Macron, esk� Avustralya Başbakanı 
Scott Morr�son'ı Ç�n �le "nükleer 
çatışmayı" kışkırtmakla suçladı.

Выступая перед предстоящим саммитом 
Азиатско-Тихоокеанского экономичес-
кого сотрудничества (АТЭС) в Таилан-

де, Макрон заявил, что они поддерживают 
достижение Австралией "свободы и суверени-
тета" посредством соглашения о подводных 
лодках.
Макрон отметил, что в промышленной сфере 
они наладили сотрудничество, которое 
поможет наладить производство подводного 
флота в Австралии.
Подчеркнув, что это сотрудничество обеспечи-
вает суверенитет Австралии, Макрон заявил, 
что подводный флот будет находиться в руках 
Австралии и что, поскольку в нем не будет 
ядерной энергетики, угрозы Китаю не будет.
Макрон напомнил, что при Моррисоне были 
предприняты выборы, которые создавали бы 
риск ядерного конфликта с Китаем, если бы 
проводилась политика, противоречащая 
предпочтениям нынешнего правительства. 
Обвиняя Моррисона в этом выборе, Макрон 
указал, что в то время Австралия пыталась 
создать подводный флот, производство и 
техническое обслуживание которого было бы 
невозможным.
Заявления президента Макрона прозвучали 
после его встречи с премьер-министром 
Австралии Энтони Альбанезе в рамках 
саммита G20 в Индонезии.
С другой стороны, по данным французской 
прессы, Макрон заявил в Бангкоке, что 
предложение о сотрудничестве с Австралией 
по продаже обычных подводных лодок все еще 
находится на рассмотрении.
Макрон отметил, что на данный момент 

австралийцы не решили изменить свою 
стратегию в этом вопросе, и заявил, что на 
данном этапе перед администрацией Канберры 
стоят два варианта: производить подводные 
лодки самостоятельно или перейти на атомные 
подводные лодки.
Заявив, что они не будут продавать атомные 
подводные лодки, это будет ограничено 
соглашением, Макрон сказал: “У нас никогда не 
было такой стратегии." 
Макрон утверждал, что решение, предложен-
ное Францией Австралии, гарантирует свободу 
и суверенитет этой страны.
Соглашение AUKUS между Австралией, 
США и Великобританией
Австралия расторгла контракт на сумму 90 
миллиардов австралийских долларов (около 
67,5 миллиардов долларов США), который она 
подписала с французской военно-морской 
группой в 2016 году, предусматривающий 
строительство 12 обычных дизель-
электрических подводных лодок, в сентябре 
2021 года, подписав оборонное соглашение с 
Великобританией и США, известное как 
AUKUS.
Расторжение контракта привело к кризису 
между Францией и Австралией, которая 
отозвала своих послов в Канберре и Вашингто-
не в ответ на AUKUS.
Тогдашний премьер-министр Австралии Скотт 
Моррисон заявил, что Австралия заранее 
проинформировала Францию об отмене 
соглашения. Макрон утверждал, что Моррисон 
лгал.
«Дуэль слов», в которой Макрон и Моррисон 
косвенно отвечали друг другу по разным 
каналам, нашла отражение в национальных и 
международных СМИ.
Несколькими неделями ранее было объявлено, 
что правительство Австралии выплатит 835 
миллионов долларов в качестве компенсации 
французской судостроительной компании 
Naval Group после расторжения в прошлом 
году контракта на 90 миллиардов долларов на 
строительство 12 обычных дизель-
электрических подводных лодок.
Макрон и премьер-министр Австралии Энтони 
Альбанезе, встретившиеся 1 июля в Париже, 
заявили о своем «желании открыть новую 
страницу в отношениях между двумя страна-
ми», чтобы улучшить отношения, напряжен-
ные соглашением AUKUS.
ИСТОЧНИК:А.А.

Макрон обвинил бывшего премьер
-министра Австралии в разжигании
 «ядерного конфликта» с Китаем
Президент Франции Эммануэль Макрон обвинил 
бывшего премьер-министра Австралии Скотта 
Моррисона в разжигании «ядерного конфликта» с 
Китаем.
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rak Başbakanı ve S�lahlı Kuvvetler Komutanı Mu-Ihammed Ş�ya es-Sudan�'n�n Asker� Sözcüsü 
Yahya Resul, başkent Bağdat'tak� Savunma Ba-

kanlığı b�nasında basın toplantısı düzenled�.

AA muhab�r�n�n "Irak Savunma Bakanlığının Türk�-
ye'n�n �lk m�ll� ve özgün s�lahlı �nsansız hava aracı Bay-
raktar TB2, T129 ATAK hel�kopter ve gel�şm�ş s�lahla-
rından satın almak �sted�ğ�" yönündek� sorusuna 
Resul, şöyle cevap verd�:

"Irak S�lahlı Kuvvetler�n�n en �y� şek�lde s�lahlanması 
�ç�n çalışıyoruz. Türk�ye, Fransa, İtalya ve ABD'den bu 
yönde tekl�fler var. Savunma Bakanı ve Genelkurmay 
Başkanımız tekl�flerle �lg�l� sürec� tak�p ed�yorlar aynı 
zamanda tekn�k kom�syonlarımız da mevcut. En �y� s�-
lahlar asker� müessesem�z�n olacak �nşallah.”

"Peşmerge �le dayanışmanın en �y� zamanındayız”

Resul, Irak merkez� kuvvetler�n�n Irak Kürt Bölgesel 
Yönet�m�'ne bağlı Peşmerge güçler�yle tartışmalı böl-
gelerdek� �ş b�rl�ğ�n�n sürdüğünü �fade ederek, "Peş-
merge güçler�, Irak ulusal savunma s�stem�n�n parça-
sıdır. Onlarla sahada da üst düzey �ş b�rl�ğ� ve koord�-
nasyonumuz sürüyor. Peşmerge �le dayanışmanın en 
�y� zamanındayız." �fadeler�n� kullandı.

ABD öncülüğündek� koal�syon güçler� meseles�ne de 
değ�nen Resul, söz konusu güçler�n Irak'tak� savaş m�s-
yonlarının sona erd�ğ�n� söyleyerek, onlardan sadece 
asker� eğ�t�m ve donanım desteğ� aldıklarını kaydett�.

Irak Başbakanı Sudan�'n�n terör örgütü DEAŞ'tan kur-
tarılan bölgelerde (Sünn� bölgelerde) güvenl�k kont-
roller� ve �ncelemeler�n yapılmaması �ç�n aldığı karara 
da değ�nen Resul, şunları söyled�:
"Başbakan tarafından alınan bu karar herkes� mem-
nun etm�şt�r. Terörden kurtarılan bölgelerde yen�den 
güvenl�k �ncelemes�nden geç�r�lmek vatandaşlarımız 
�ç�n b�r yüktü. Alınan bu karar yürürlüğe de g�rd�."
Irak Başbakanı, 9 Kasım Çarşamba günü, DEAŞ saldı-
rılarından kurtarılan Sünn� bölgelerdek� s�v�ller�n gü-
venl�k �ncelemeler�nden geç�r�lmemes� kararı almıştı.
KAYNAK:AA

Irak: ABD öncülüğündek� koal�syon güçler�nden
sadece asker� eğ�t�m desteğ� alıyoruz

Irak yönet�m�, ABD 
öncülüğündek� DEAŞ 
karşıtı koal�syon 
güçler�n�n ülkedek� 
savaş m�syonunun sona 
erd�ğ�n�, onlardan 
sadece asker� eğ�t�m ve 
donanım desteğ� 
aldığını açıkladı.

ремьер-министр Ирака также командующий Пвооруженными силами Мохаммед Шия аль-
Судани и Военный представитель Яхья 

Расул провели пресс-конференцию в здании 
Министерства обороны в столице Багдаде.

На вопрос корреспондента АА о том, что « хочет ли 
Министерство обороны Ирака закупить у Турции 
первый национальный, оригинальный вооруженный 
беспилотник Bayraktar TB2, вертолет T129 ATAK и 
современное вооружение », Расул ответил следующее:

«Мы работаем над тем, чтобы иракские вооруженные 
силы были вооружены наилучшим образом. Есть 
предложения в этом направлении от Турции, 
Франции, Италии и США. Министр обороны и наш 
начальник Генштаба следят за процессом связанным с 
предложениями, в то же время у нас есть технические 
комиссии. Надеюсь, наше военное ведомство будет 
иметь самое лучшее вооружение».

«Сейчас лучшее время для солидарности»

Расул заявил, что сотрудничество центральных сил 
Ирака с силами Пешмерга иракского курдского 
регионального правительства в спорных районах 
продолжается, и сказал: «Силы Пешмерга являются 
частью иракской системы национальной обороны. 
Мы продолжаем наше сотрудничество и 
координацию на высоком уровне. Сейчас лучшее 
время для солидарности с Пешмерга ».

Касаясь вопроса о коалиционных силах во главе с 
США, Расул сказал, что военные миссии этих сил в 
Ираке подошли концу, отметив, что они получили от 
них только военную подготовку и техническую 
поддержку.

Ссылаясь на решение премьер-министра Ирака 
Судани не проводить проверки безопасности и 
инспекции в районах, освобожденных от 
террористической организации ДАИШ (суннитские 
районы), Расул сказал:

Ссылаясь на решение премьер-министра Ирака 
Судани не проводить проверки безопасности и 
инспекции в районах, освобожденных от 
террористической организации ИГИЛ (суннитские 
районы), Расул сказал:

«Это решение, принятое премьер-министром, 
порадовало всех. Для наших граждан было тяжелым 
бременем подвергаться проверкам безопасности в 
районах, освобожденных от терроризма. Это решение 
также вступило в силу».
В среду (9 ноября) премьер-министр Ирака решил не 
проводить инспекции безопасности гражданских лиц 
в суннитских районах, освобожденных от нападений 
ИГИЛ.

ИСТОЧНИК:АА

Ирак: мы получаем только поддержку
военной подготовки от сил коалиции,
возглавляемых США

Иракское руководство объявило, что боевая миссия 
силы международной коалиции по борьбе с ДЕАШ во 
главе США подошли к концу, и что они получили от 
них только военную подготовку и и техническую 
поддержку.
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F�l�st�n Devlet Başkanı
Abbas: Netanyahu barışa
�nanmıyor ancak onunla
çalışmak zorundayız

F�l�st�n Devlet Başkanı Mahmud Abbas, 
İsra�l'de yen� hükümet� kurmakla 
görevlend�r�len B�nyam�n 
Netanyahu'nun barışa 
�nanmayan b�r� olduğunu
ancak onunla çalışmak
zorunda olduklarını söyled�.

огласно официальному Спалестинскому информаци-
онному агентству WAFA, 

Аббас выступил перед египетским 
СМИ.

Ссылаясь на Нетаньяху, лидера 
ултьправой партии «Ликуд», котор-
вый получил мандат формирования 
нового правительства Израиля, 
Аббас сказал: «Я знаю Нетаньяху 
давно и много работал с ним. Он 
человек, который не верит в мир, он 
верит, что оккупация будет вечной».

По его словам, у властей Палестины 
нет иного выбора, кррме как  рабо-
тать с Нетаньяху. Политик отметил, 
что они должны использовать 
политические иннициативы вместо 
вооруженной борьбы.

Заявив, что палестинско-
израильском вопросе не было 
достигнито ни одного прогресса с 
1993 года, когда  в вопрос вмешались 
США, Аббас сказал: «Наши перего-
воры с официальными лицами США 
и с израильтянами продолжаются. 

Также мы оповестили (израильтян) 
прекратить одностороннии шаги, 
которые противоречат договорен-
ностям  Осло».

«ХАМАС должен признать ООП 
представителем палестинского 
народа»

Относительно позиции США при 
администрации Джо Байдена по 
Ближнему Востоку, президент 
Палестины Аббас отметил, что США 
не предприняли второго шага, как 
признание государственности 
Палестины после Израиля. 

Что касается вопроса о примирении 
между палестинскими группами, 
Аббас сказал: «ХАМАС должен 
признать Организацию освобожде-
ния Палестины (ООП) в качестве 
представителя палестинского народа 
в дополнение к международной 
легитимности».

Заявив, что в Алжире было достиг-
нуто компромисное соглашение и 
что его еще предстоит реализовать, 
Аббас сообщил: «Мы соберемся 
вместе, чтобы реализовать то, о чем 
мы договорились. Конечно, некото-
рые важные люди в мире не хотят, 
чтобы этот компромис имел после-
дствия».

Касательно вопроса о палестинских 
выборах, Аббас сказал: «Перед нами 
стоит только одна проблема. Изра-
иль не допускает проведения выбо-
ров в Иерусалиме. Я не могу провес-
ти ни одного выбора без Восточного 
Иерусалима, столицы Палестины».

А по вопросу резолюций Организа-
ции Объединенных Наций (ООН) в 
отношении Палестины, Аббас также 
сказал: «Мы собираемся отказаться 
от надежды на ООН Генеральная 
Ассамблея ООН приняла 754 резо-
люции и СБ ООН 94 резолюции, но 
ни одна из них не была реализова-
на».

Так Президент Палестины Аббас 
отметил, что, несмотря на все 
притеснения, они продолжают 
работать над полноправным чле-
нством Палестины в ООН.

ИСТОЧНИК:AA

Президент Палестины 
Аббас: Нетаньяху не верит
в мир, но мы должны 
работать совместно

Президент Палестины Махмуд Аббас 
заявил, что Биньямин Нетаньяху, 

которому было поручено 
сформировать новое 

правительство в Израиле, не 
верит в мир с палестинцами, 

но они вынуждены 
работать с совместно.

�l�st�n resm� ajansı WAFA'da yer Falan habere göre Abbas, Mısır'da 
yayın yapan b�r telev�zyon kanalına 

konuştu. 

İsra�l'de yen� hükümet� kurma görev�n� alan 
aşırı sağcı L�kud Part�s� l�der� Netanyahu'ya 
değ�nen Abbas, "Netanyahu'yu uzun za-
mandan ber� tanıyorum ve onunla çok ça-
lıştım. O barışa �nanmayan b�r adamdır, �ş-
gal�n sonsuza kadar kalıcı olacağına �nanı-
yor." ded�.

Başka seçenekler� olmadığı �ç�n Netanyahu 
�le çalışmak zorunda kalacaklarını d�le get�-
ren Abbas, halk d�ren�ş�ne bağlılıklarını 
tey�t ederek, s�lahlı mücadele yer�ne s�yas� 
araçları kullanmaları gerekt�ğ�n� �fade ett�.

F�l�st�n meseles�nde, ABD'n�n müdah�l ol-
duğu 1993 yılından ber� b�r adım dah� �ler-
leme kayded�lmed�ğ�n� söyleyen Abbas, 
"ABD'l� yetk�l�lerle �let�ş�mler�m�z sürüyor 
ve İsra�ll�lerle de görüşmeler oluyor. B�zler 
de kend�ler�ne (İsra�ll�lere), Oslo Anlaşma-
sı'na aykırı olan tek taraflı çalışmaları dur-
durmalarını �lett�k." d�ye konuştu.

"Hamas, FKÖ'yü F�l�st�n halkının tems�l-
c�s� olarak kabul etmel�”

ABD'n�n Joe B�den yönet�m� dönem�ndek� 
tutumuna da değ�nen F�l�st�n Devlet Başka-
nı Abbas, ABD'n�n, İsra�l'� tanıdıktan sonra 

F�l�st�n olan �k�nc� devlet� tanıma g�b� b�r 
adım atmadığına �şaret ett�.
Abbas, F�l�st�nl� gruplar arasındak� uzlaşı ko-
nusuna �l�şk�n �se "Hamas'ın, uluslararası 
meşru�yet�n yanı sıra F�l�st�n Kurtuluş Ör-
gütü'nü (FKÖ) F�l�st�n halkının tems�lc�s� 
olarak kabul etmes� gerek�yor." ded�.

Cezay�r'de uzlaşı anlaşmasının sağlandığını 
ve ger�ye bunun uygulanmasının kaldığını 
aktaran Abbas, "Üzer�nde mutabık kaldığı-
mızı uygulamak �ç�n b�r araya geleceğ�z. 
Tab� k� dünyadak� öneml� bazıları, bu uzla-
şının sonuç vermes�n� �stem�yor." �fadeler�n� 
kullandı.

F�l�st�n seç�mler� konusuna da değ�nen 
Abbas, "B�z�m önümüzde b�r tek sorun var. 
İsra�l, Kudüs'te seç�mler�n gerçekleşmes�ne 
�z�n verm�yor. F�l�st�n'�n başkent� Doğu 
Kudüs'ün olmadığı h�çb�r seç�m� yapa-
mam." d�ye konuştu.
Abbas, B�rleşm�ş M�lletler'�n (BM) F�l�st�n 
�le �lg�l� kararlarına �l�şk�n �se, "BM'den 
üm�d� kesmek üzerey�z. BM Genel Kuru-
lu'ndan 754 ve BMGK'den 94 karar çıktı 
ancak bunlardan h�çb�r�n� uygulamadı." de-
ğerlend�rmes�nde bulundu.

F�l�st�n Devlet Başkanı Abbas, tüm baskıla-
ra rağmen F�l�st�n'�n BM'ye tam üyel�ğ� �ç�n 
çalışmalarını sürdürdükler�n� anlattı.

KAYNAK:AA
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İslamofob�k saldırılardak� 
artıştan end�şel�

lmanya'da ayrımcılıkla Amücadele konusunda faal�yet 
gösteren İnssan adlı 

�n�s�yat�fin Proje D�rektörü Süleyman 
Dem�r, AA'ya yaptığı açıklamada, 
"İstat�st�kler kes�nl�kle çok arttı, 
özell�kle de başörtülü kadınlarda. 
Başörtüsü takan kadınların tükürme 
g�b� ve d�ğer fiz�ksel saldırıya maruz 
kaldığını ve bunun son yıllarda öneml� 
ölçüde arttığını görüyoruz" ded�.

Şu an k� �stat�st�kler�n tüm saldırıları 
yansıtmadığını çünkü pek çok 
saldırının rapor ed�lmed�ğ�n� 
vurgulayan Dem�r, "B�rçok Müslüman 
ş�kayetler�n�n c�dd�ye alınmayacağını 
düşünerek olayları pol�se b�ld�rm�yor. 
Bazen duyulmadıklarını ya da 
görülmed�kler�n� düşünüyorlar ve bu 
yüzden 'Neden b�ld�rey�m k�? Herhang� 
b�r sonuç çıkmayacak' d�ye 
düşünüyorlar." d�ye konuştu.

Dem�r, İslamofob�k suçlarla mücadele 
�ç�n pol�s�n daha �y� b�r duyarlılık 
eğ�t�m� alması çağrısında bulunarak 
"Pol�s memurları uygun şek�lde 
eğ�t�lm�yor. Örneğ�n transfob� ya da 
ant�sem�t�zm konusunda eğ�t�l�yorlar 
ama Müslüman karşıtı suçlarla 
mücadele konusunda eğ�t�lm�yorlar. 
İslamofob� vakalarının b�rçoğu pol�s 
tarafından suç �stat�st�kler�ne düzgün 
b�r şek�lde kayded�lm�yor." �fadeler�n� 
kullandı.

Aşırı sağcılar enerj� kr�z�n� �st�smar 
ed�yor
İnssan adlı �n�s�yat�fin Proje D�rektörü 
Dem�r aşırı sağcı grupların, azınlıklara 

ve Müslümanlara karşı korku ve nefret� 
körüklemek �ç�n süregelen ekonom�k ve 
enerj� kr�z�n� �st�smar etmeye çalıştıkları 
uyarısında bulundu.

Dem�r, "Azınlıkları 'günah keç�s�' olarak 
göstermek, yan� s�yas� ya da ekonom�k 
sorunların günah keç�s� olarak 
göstermek kolaydır ve aşırı sağ gruplar 
doğal olarak bu yöntem� kullanarak 
büyük ekonom�k kr�zden bu 
azınlıkların sorumlu tutulacağını 
söylüyorlar. Bu nedenle, yükselen aşırı 
sağcılık �le ekonom�k durum arasında 
b�r bağlantı görüyorum" ded�.

Demokras�y� güçlend�rmek ve aşırı 
sağın yüksel�ş�ne karşı koymak �ç�n 
Müslümanların ve azınlıkların s�yas� 
olarak daha akt�f olmalarının öneml� 
olduğunu kaydeden Dem�r, "Berl�n'de 
180 �la 200 farklı m�lletten �nsan var, 
dolayısıyla Müslümanların da özell�kle 
de burada doğmuş olanlar, burada 
kend�ler�n� evler�nde h�ssed�yorlar. 
Demokrat�k karar alma süreçler�ne 
katılarak ve Almanya'nın geleceğ�n� 
şek�llend�recekler�ne �nanıyorum." 
�fadeler�n� kullandı.

Almanya'da yaklaşık 5,5 m�lyon 
Müslüman'ın 3 m�lyonu Türk kökenl�. 
Alman makamları 2021'de en az 662 
İslamofob�k suç kaydett�. Müslüman 
karşıtı ş�ddet neden�yle 46'dan fazla 
cam� saldırıya uğradı ve en az 17 k�ş� 
yaralandı. Alman makamları 2022'n�n 
�lk altı ayında 152 İslamofob�k saldırı 
kaydederken en az 7 k�ş� de yaralandı.

KAYNAK:AA

акже он отметил что, Тстатистика значительно 
возросла, особенно среди 

женщин в хиджабе. «Мы видим, что 
эти женщины, подвергаются плевкам и 
другим физическим нападениям, и это 
значительно увеличилось в последние 
годы», - сказал Демир.

Текущая статистика не отражает все 
нападения, так как о многих 
нападениях не сообщается, этим Демир 
отметил, что многие мусульмане не 
сообщают об инцидентах в полицию, 
думая, что их жалобы не будут 
восприняты всерьез. Иногда они 
думают, что их не услышат или не 
увидят и все это будет напрасно.   

Демир призвал полицию лучше обучать 
по борьбе с преступностью на почве 
исламофобии, заявив что, сотрудники 
полиции не проходят надлежащую 
подготовку. Например, они обучены 
трансфобии или антисемитизму, но не 
борьбе против исламофобии. Многие 
случаи исламофобии не 
регистрируются полицией должным 
образом в статистике преступности.

Правые экстремисты наживаются на 
фоне энергетического кризиса в своих 
идеологических целях

Руководитель ассосации Inssan, 
предупредил, что крайне правые 
группы пытаются использовать 
продолжающийся экономический и 
энергетический кризис для разжигания 
страха и ненависти к меньшинствам и 
мусульманам.

«Легко изобразить меньшинства 
"козлами отпущения" по политическим 
или экономическим вопросам, и 
крайне правые группы, естественно, 
используют этот метод, чтобы показать, 
что эти меньшинства будут 
привлечены к ответственности за 
серьезный экономический кризис. 
Поэтому я вижу связь между ростом 
правого экстримизма и экономической 
ситуацией»,- сказал Демир.

Отмечая, что для укрепления 
демократии и противодействия росту 
крайне правых важно, чтобы 
мусульмане и меньшинства были более 
политически активными, Демир 
заявил: «В Берлине насчитывается  от 
180 до 200  различных 
национальностей, поэтому мусульмане, 
особенно те, кто родился здесь и 
чувствуют себя как дома. Я верю, что, 
участвуя в демократических процессах 
принятия решений, они будут 
формировать будущее Германии.»
Примерно 3 миллиона из 5,5 
миллионов мусульман в Германии 
имеют турецкое происхождение. В 2021 
году власти Германии зафиксировали 
по меньшей мере 662 преступлений на 
исламофобской почве. Более 46 
мечетей подверглись нападениям и по 
меньшей мере 17 получили ранения в 
результате антимусульманского 
насилия.  Также власти Германии 
зафиксировали 152 нападения 
исламофобов за первые шесть месяцев 
2022 года, в то время как по меньшей 
мере 7 человек получили ранения.

ИСТОЧНИК:АА

В Германии растет
преступность на почве 
исламофобии

İnssan adlı �n�s�yat�fin Proje D�rektörü Dem�r, 
Müslümanlara ve cam�lere yönel�k saldırıların 
Kov�d-19 salgınının ardından artış gösterd�ğ�n� ve 
Almanya'nın ekonom�k zorluklarla karşı karşıya 
olması neden�yle durumun c�dd� olduğunu söyled�.

«Нападения на мусульман участились после 
пандемии Covid-19 и эта ситуация серьезна, 
поскольку Германия сталкивается с 
экономическими трудностями», - рассказал 
Сулейман Демир, руководитель ассосации İnssan, 
которая борется с дискриминацией мусульман. 
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ABD öncülüğündek� NATO güçler�n�n 
Ağustos 2021'de Afganistan'dan ayrılması 
ve Tal�ban'ın yönet�me gelmes�yle ülke, 
uluslararası toplumun o zamana kadar 
sağladığı yardımlardan b�r anda mahrum 
kalmış ve ekonom� c�dd� oranda zarar 
görmüştü.

Bu nedenle derinleşen insani krizin 
giderilmesine katkı sunmak amacıyla 
Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan'ın 
tal�matları doğrultusunda İç�şler� 
Bakanlığı Afet ve Ac�l Durum Yönet�m� 
Başkanlığı (AFAD) koord�nasyonunda 
Türk�ye'dek� çeş�tl� s�v�l toplum 
kuruluşlarının (STK) desteğ�yle organ�ze 
ed�len 6 "İyilik Treni" Afganistan'a 
getirdiği tonlarca yardımla büyük bir 
boşluğu doldurdu.

Şu ana kadar Afgan�stan'a ulaşan 6 trenle 
gelen yaklaşık 7 bin ton insani yardım 
ülkedeki 34 vilayette en az 4'er kez 
dağıtıldı.

V�layetlerde, �ht�yaç sah�b� on b�nlerce 
a�leye kışlık g�y�m, battan�ye, un, şeker, 
yağ, makarna, çeş�tl� bakl�yatlar, salça g�b� 
temel gıda desteğ� sağlandı.
Bunun yanında, yet�mhaneler, okullar, 
�badethaneler, hastaneler ve çeş�tl� 
dezavantajlı gruplar �ç�n de kırtas�ye 
malzemes�, halı, tekerlekl� sandalye, �laç ve 
sağlık malzemeler� g�b� onlarca kalemde 
b�nlerce malzeme yardımı yapıldı.

Ayrıca, ülkede yaz aylarında yaşanan 
deprem ve sel felaketler� neden�yle zarara 
uğrayan yüzlerce Afgan a�leye de söz 
konusu yardımlar ulaştırıldı. Bu 
kapsamda, 5'�nc� İy�l�k Tren� �le gelen 
yardımlar sadece bu bölgelerdek� 
afetzedelere gönder�ld�.

Böylece, 6 İy�l�k Tren� �le gelen 
yardımların dağıtımı sona erd� ancak 

başkent Kab�l'de bulunan Türk kurumları 
aracılığıyla Afgan halkına �nsan� yardım 
ulaştırılmasına devam ed�l�yor.

Yardımlar, Türk kurumları ve Afgan 
Kızılayı �ş b�rl�ğ�yle dağıtıldı
Yardımların �ht�yaç sah�b� Afgan a�lelere 
ulaştırılması, Türk�ye'n�n Kab�l 
Büyükelç�l�ğ� gözet�m�nde AFAD, Türk 
İşb�rl�ğ� ve Koord�nasyon Ajansı 
Başkanlığı (TİKA), Türk�ye Maar�f Vakfı 
ve Türk Kızılay g�b� Afgan�stan'da faal�yet 
gösteren Türk kurumlarıyla Afgan 
Kızılayı'nın koord�nasyonunda 
gerçekleşt�r�ld�.
Her dağıtım noktasında Türk 
kurumlarının tems�lc�ler�n�n hazır 
bulunması �le yardımların gerçek �ht�yaç 
sah�pler�ne ulaştırılması sağlandı.

700 b�nden fazla k�ş�ye yardım 
götürüldü
AA muhab�r�ne konuşan Türk�ye'n�n 
Kab�l Büyükelç�s� C�had Erg�nay, 
Türk�ye'n�n İy�l�k Trenler� �le gelen 
yardımlara ek olarak, B�rleşm�ş M�lletler 
ve İslam İşb�rl�ğ� Teşk�latı g�b� uluslararası 
kurumlar, Kab�l'de bulunan kend� 
kurumları ve Türk�ye'den gelen S�v�l 
Toplum Örgütler� ve b�reysel hayırseverler 
vasıtasıyla Afgan halkına �nsan� yardımları 
ulaştırdığını ve bundan sonra da bunu 
devam ett�receğ�n� söyled�.

Afgan�stan'da büyük b�r �nsan� kr�z 
yaşandığını kaydeden Erg�nay, 
"Uluslararası toplum bu �ht�yacın 
g�der�lmes� �ç�n yoğun b�r çaba 
�çer�s�nded�r. Çeş�tl� uluslararası 
organ�zasyonlar üzer�nden bu yardım 
faal�yetler� sürdürülmekted�r. Fakat 
ülkeler�n de münfer�t yardım çabaları var. 
Türk�ye'de bunların başında gelmekte. 
Türk�ye sahada en fazla yardımda bulunan 
ülkeler�n başında gelmekte." ded�.
Erg�nay, İy�l�k Trenler�n�n Afgan�stan'dak� 
�nsan� �ht�yacı karşılamada üstlend�ğ� rol 

hakkında şu �fadeler� kullandı:
“6 tren�n 5'� sadece �nsan� yardımlara 
matuf yardım sağlamıştır. Bunların 
toplamı 60 b�n a�le ve yaklaşık 600 b�n 
k�ş�d�r. 5'�nc� tren�m�zle gelen, b�r trene 
mahsus olan ve sel �le deprem bölgeler�ne 
sağlanan yardımı da hesaba katarsak 
yaklaşık 70-75 b�n a�leye, yan� 700-750 b�n 
k�ş�ye doğrudan yardım sağladığımızı 
varsayab�l�r�z. Afgan a�leler� malum gen�ş 
a�leler oluyor genelde.”

"İnsanlar şükran duygularını �fade 
ed�yor"
Bu yıl kış mevs�m�n�n geçen yıla göre daha 
sert geçeceğ�ne da�r öngörüler�n olduğunu 
ve uluslararası kurumların Afgan�stan'a 
yönel�k yardım çağrılarına destek 
vermen�n öneml� olduğunu vurgulayan 
Erg�nay, ülken�n her alanda �ht�yaçlarının 
olduğunu kaydett�.

Erg�nay, yardımlara �l�şk�n şunları söyled�:
"Afgan�stan'da �nsanlar yardımlarımıza 
yönel�k şükran duygularını her 
fırsatta �fade etmekted�rler. 
İnsanlar Türk�ye'n�n ne kadar ön 
planda olduğunu, bu yardımları 
ne kadar �çten ve özver�yle 
yaptığını görüyorlar ve bu 
yardım faal�yetler�n�n 
önümüzdek� dönemde de devam 
ett�r�lmes� öneml�. Çünkü 
�stat�st�kler göster�yor k� 
Afgan�stan'da toplumun büyük 
b�r çoğunluğu açlık sınırının 
altında yaşamaktadır ne yazık k�. Yeters�z 
beslenme çok öneml� b�r sorun hal�ne 
gelm�şt�r Afgan�stan'da. Özell�kle çocuklar 
ve anneler arasında. Bunlar da tab�� 
sağlıksız b�r nesle ve bununla bağlantılı 
sağlık sorunlarının artmasına yol açıyor. 
Bu da hastaneler üzer�ndek� baskıyı 
artırıyor ve sağlık s�stem�nde b�rçok 
�ht�yaç doğuyor. B�z bu alanda da yardım 
etmeye gayret ed�yoruz.”
Erg�nay, son olarak Afgan�stan'ın en 

büyük �k�nc� çocuk hastanes� olan başkent 
Kab�l'dek� Atatürk Çocuk Hastanes�'ne de 
yardımda bulunduklarını bel�rterek 
"Afgan�stan'ın öneml� b�r kısmından 
çocuklar tedav�ye bu hastaneye 
gelmekted�r. Son dönemde bu hastanen�n 
�şletme masra�arını Türk�ye öneml� 
ölçüde karşılamıştır. Bu şek�lde de özell�kle 
yeters�z beslenme net�ces�nde oluşan 
sorunların g�der�lmes�ne katkı sağlamaya 
çalışıyoruz." �fadeler�n� kullandı.

Daha önce yardım g�tmem�ş köylere 
ulaşıldı
Afgan�stan'da gerek yolların kötü olması, 
gerekse engebel� araz� şartları neden�yle 
yardım ulaştırılırken b�rçok zorlukla 
karşılaşıldığını kaydeden Erg�nay, "Ancak 
b�z bütün bu sorunları aştık ve mümkün 
mertebe daha önce yardım g�tmeyen 
yerlere ulaşmaya çalışarak bunları gerçek 
�ht�yaç sah�pler�ne götürdük. Ş�md�ye 
kadar h�ç yardım almamış köylere dah� 
ulaşab�ld�k." ded�.

Erg�nay, sözler�n� şu şek�lde tamamladı:
"Ancak bu �nsan� yardım faal�yetler� 
sürdürüleb�l�r değ�ld�r. Artık Afgan 
halkının kend� ayakları üzer�nde 
durmasını sağlayacak b�r çaba �çer�s�ne 
g�rmes� gerek�yor uluslararası toplumun. 
Bunun �ç�n de �st�hdam yaratıcı projeler�n 
gündemde daha fazla yer�n� almasında 
yarar görüyoruz.”

KAYNAK:AA

'İy�l�k Trenler�' �ht�yaç sah�b� 700 b�nden fazla
Afgan'a yardım el� uzattı

Türk�ye'den 
Afgan�stan'da 
gönder�len 6 "İy�l�k 
Tren�" �le gelen yaklaşık 
7 b�n ton �nsan� 
yardım, aralarında 
afetzede, yet�m, dul ve 
engell�ler�n de olduğu 
�ht�yaç sah�b� 700 
b�nden fazla Afgan'a 
ulaştırıldı.
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«Поезда добра» протянули руку помощи более
700 тысячам нуждающихся афганцев

С уходом возглавляемых США сил 
НАТО из Афганистана в августе 
2021 года и приходом к власти 

талибов страна внезапно лишилась помощи, 
оказываемой до этого международным 
сообществом, а экономике был нанесен 
серьезный ущерб.
По этой причине, чтобы внести свой вклад в 
урегулирование углубляющегося 
гуманитарного кризиса,  6 "Поездов 
милосердия", организованных при 
поддержке различных неправительственных 
организаций (НПО), при координации 
Министерства внутренних дел, Управления 
по борьбе со стихийными бедствиями и 
чрезвычайными ситуациями (AFAD), в 
соответствии с указаниями президента 
Президента Реджепа Тайипа Эрдогана 
заполнили огромный пробел тоннами 
помощи, доставленной в Афганистан.
Около 7 тысяч тонн гуманитарной помощи, 
доставленной 6 поездами в Афганистан, 
была распределена по крайней мере 4 раза в 
34 провинциях страны.
В провинциях десяткам тысяч 
нуждающихся семей была оказана основная 
продовольственная помощь в виде зимней 
одежды, одеял, муки, сахара, масла, макарон, 
различных бобовых и томатной пасты.
Кроме того, была оказана материальная 
помощь детским домам, школам, 
молитвенным домам, больницам и 
различным обездоленным группам в 
десятках тысяч предметов, таких как 
канцелярские принадлежности, ковры, 

инвалидные коляски, лекарства и 
медицинские принадлежности.
Также, указанная помощь была оказана 
сотням афганских семей, пострадавшим в 
результате землетрясений и наводнений в 
стране в летние месяцы. В связи с этим 
помощь, доставленная 5-м поездом 
милосердия, была направлена только 
пострадавшим в результате стихийных 
бедствий.
Таким образом, раздача помощи, 
прибывшей на шести поездах закончилось, 
но гуманитарная помощь афганскому 
населению продолжается через турецкие 
учреждения, расположенные в столице 
Кабуле.
Помощь распределялась в сотрудничестве 
с турецкими учреждениями и Афганским 
Красным Полумесяцем.
Доставка помощи нуждающимся афганским 
семьям осуществлялась под наблюдением 
посольства Турции в Кабуле при 
координации турецких учреждений, 
действующих в Афганистане, таких как 
AFAD, Турецкое агентство по 
сотрудничеству и координации (TIKA), 
Турецкий фонд Маариф и Турецкий 
Красный Полумесяц.
Благодаря присутствию представителей 
турецких учреждений на каждом 
распределительном пункте помощь 
доставлялась тем, кто в ней действительно 
нуждался.
Помощь была оказана более чем 700 
тысячам человек

В беседе перед корреспондентом АА, посол 
Турции в Кабуле Джихад Эргинай сказал, 
что в дополнение к помощи, которая 
доставляется поездами помощи, Турция 
доставляет гуманитарную помощь 
афганскому народу через международные 
учреждения, такие как Организация 
Объединенных Наций и Организация 
исламского сотрудничества, свои 
собственные учреждения, расположенные в 
Кабуле, а также неправительственные 
организации и отдельные 
благотворительные организации из Турции. 
Также он добавил, что будет продолжать  
помогать и в будущем. 

Отметив, что в Афганистане существует 
серьезный гуманитарный кризис, Эргинай 
сказал: «Международное сообщество 
прилагает интенсивные усилия для 
удовлетворения этой потребности. Эти 
мероприятия по оказанию чрезвычайной 
помощи осуществляются через различные 
международные организации. Но страны 
также имеют индивидуальные усилия по 
оказанию помощи. Турция является одним 
из них. Турция является одной из стран, 
которые оказывают наибольшую помощь».
Эргинай сделал следующие заявления о 
роли поездов доброты в удовлетворении 
гуманитарных потребностей в Афганистане:
«5 из 6 поездов доставили только 
гуманитарную помощь. Их общая 
численность составляет 60 тысяч семей, 
примерно 600 тысяч человек. Если учесть 
помощь, которая прибыло нашим 5-м 
поездом, предназначенным для помощи в 
районах наводнений и землетрясений, мы 
можем предположить, что мы оказываем 
прямую помощь примерно 70-75 тысячам 
семей, то есть 700-750 тысячам человек. 
Афганские семьи, как правило, 
многодетные».

«Люди выражают благодарность»
Подчеркнув, что в этом году прогнозируется 
суровый зимний сезон по сравнению с 
прошлым годом и что важно поддержать 
международных организаций о помощи 
Афганистану, Эргинай отмеил, что у страны 
есть потребности во всех сферах.
Эргинай сказал о доставленной помощи 
следующее: «Люди в Афганистане при 
каждом удобном случае выражают 

благодарность за нашу помощь. Люди видят, 
насколько Турция находится на переднем 
крае, как искренне и самоотверженно она 
оказывает эту помощь, и важно, чтобы эта 
деятельность по оказанию помощи 
продолжалась в предстоящий период. . К 
сожалению, большинство населения живет 
за чертой бедности, и недоедание стало 
очень серьезной проблемой в Афганистане. 
Особенно среди детей и матерей. Это, 
конечно, приводит к нездоровому 
поколению и увеличению связанных с этим 
проблем. Это увеличивает нагрузку на 
больницы, и в системе здравоохранения 
возникает много потребностей. Мы 
стараемся помочь и в этой области».
Заявив, что они также оказывали помощь 
детской больнице Ататюрка в столице 
Кабуле, которая является второй по 
величине детской больницей в Афганистане, 
посол сказал: «Дети из значительной части 
Афганистана приезжают в эту больницу для 
лечения. В последнее время Турция 
значительно покрыла операционные 
расходы этой больницы. Таким образом, мы 
пытаемся внести свой вклад в устранение 
проблем, вызванных недоеданием».

Помощь дошла и до деревень, которым 
раньше не помогали
Эргинай отметил, что при доставке помощи 
в Афганистане возникало много трудностей, 
как из-за плохих дорог, так и из-за 
пересеченной местности: «Однако мы 
преодолели все эти проблемы и, насколько 
это возможно, постарались добраться до 
мест, куда раньше не доставлялась помощь, 
и довели их до реальных нуждающихся. Мы 
смогли добраться даже до деревень, которые 
до сих пор не получали никакой помощи»,- 
сказал он. 
Эргинай завершил свои слова следующим 
образом:
«Но эта деятельность по оказанию 
гуманитарной помощи не является 
устойчивой. Теперь международному 
сообществу необходимо предпринять 
усилия, направленные на то, чтобы 
заставить афганский народ встать на ноги. 
Для этого мы считаем полезным иметь в 
повестке дня больше проектов по созданию 
рабочих мест».

ИСТОЧНИК:А.А.

Около 7 тысяч тонн 
гуманитарной помощи, 
поступили из Турции в 
Афганистан с 6 
«Поездами доброты». 
Они протянули руку 
более чем 700 тысячам 
нуждающихся 
афганцев, включая 
жертв стихийных 
бедствий, сирот, вдов 
и инвалидов.
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İran, Almanya Başbakanı Scholz'u
 “müdahalec� ve kışkırtıcı" olmakla suçladı

Dış�şler� Bakanlığı Sözcüsü Ke-
nan�, Scholz’un İran yönet�m�-
ne da�r son açıklamalarına 

cevap verd�.

Bakanlığın �nternet s�tes�nde yayımlanan 
açıklamada, Kenan�, bazı ülkeler�n "�nsan 
haklarını s�yas� oyunlarının malzemes�" 
yaptıklarını �dd�a ederek, şunları kaydett�:

"Saddam rej�m�ne ver�len destekler�, 
ABD’n�n Kapsamlı Ortak Eylem Planı 
(KOEP) anlaşmasından çek�lmes�n�n ar-
dından (İran’a) uygulanan yaptırımlarda 
ABD'ye ayak uydurmaları ve sonuncusu 
Şah Çerağ Türbes�’ne yönel�k DEAŞ’ın 
terör eylemler�ne sess�z kalmaları g�b� du-
rumları unutuyorlar.”

İran’ın �nsan hakları konusunda "sorum-
luluk �lkes�ne dayanarak" �rade gösterd�ğ�-
n� kaydeden Kenan�, Almanya’nın, ülkele-
r�n egemenl�ğ�ne saygı gösterme konu-
sundak� "uluslararası sorumluluğundan 
kaçmanın" yanı sıra "İran karşıtı terör�st 

ve ayrılıkçı gruplara" barınak sağladığını 
ve kend�n� �nsan hakları savunucusu ola-
rak gösterd�ğ�n� �fade ett�.

Kenan�, tar�hsel bağları bozmanın uzun va-
del� sonuçlar doğuracağını, İran’ın Alman 
makamlarından talep ett�ğ� �nsan hakları 
l�stes�n�n uzun b�r l�ste olduğunu bel�rte-
rek, Almanya'nın "sorumlu b�r şek�lde" 
geçm�ştek� talepler� de aydınlatması gerek-
t�ğ�n� vurguladı.

Alman makamlarına �l�şk�lerde "rasyonal�-
teye ger� dönme tavs�yes�nde bulunduğu-
nu" aktaran Kenan�, karşılıklı saygı ve çı-
karlar �nşa etmen�n, sürdürüleb�l�r �ş b�rl�-
ğ�n�n tek yolu olduğunu kaydett�.
İran �le Almanya arasındak� karşılıklı 
açıklamalar
İran Dış�şler� Bakanı Hüsey�n Em�r Ab-
dullah�yan, 10 Kasım'da Tw�tter hesabın-
dan yaptığı paylaşımda, "Esk� bağları bal-
talamak uzun vadel� sonuçlar doğurur. Al-
manya ortak zorlukları çözmey� veya 
(İran �le) karşı karşıya gelmey� seçeb�l�r. 

Cevabımız orantılı ve kes�n olacaktır." �fa-
deler�n� kullanmıştı.

Bunun üzer�ne, Almanya Başbakanı Olaf 
Scholz da dün yaptığı açıklamada, göster�-
c�lere ve Almanya'dak� İran kökenl� vatan-
daşlara seslenerek, "Talep ett�ğ�n�z her 
şey�n arkasındayız, �nsan hakları ve kadın 
hakları �ç�n. İran halkının yanındayız." de-
m�şt�.

İran’ın, BM üyes� olduğunu, �nsan hakları-
nı destekleme ve koruma taahhüdünde bu-
lunduğunu bel�rten Scholz, şunları söyle-
m�şt�:

"İnsan hakları �hlal ed�ld�ğ�nde bunu gör-
mel� ve harekete geçmel�y�z. B�z de bunu 

yapıyoruz. Tahran, Senendec, İsfahan ve 
Ş�raz'da sokaklarda ve mahkeme salonla-
rında neler olduğunu görüyoruz. Özgür-
lük ve adalet �ç�n ver�len mücadeley� görü-
yoruz. Ş�ddete derhal son ver�lmes�n� 
talep ed�yoruz. S�yas� tutukluların, hap�s-
tek� gazetec�ler�n serbest bırakılmasını 
talep ed�yoruz.”

Fa�ller�n sorumlu tutulab�lmes� �ç�n del�l-
ler�n toplanmasını destekled�kler�n� bel�r-
ten Scholz, Avrupa B�rl�ğ�n�n İran’a karşı 
hal�hazırda bazı yaptırım paketler�n� kabul 
ett�ğ�n� hatırlatarak, gelecek haa bu yap-
tırımlara yen�ler�n�n ekleneceğ�n� açıkla-
mıştı.

KAYNAK:AA

Иран осуждает канцлера
Германии Шольца в 
«интервенционизме и подстрекательстве»

фициальный представитель ОМИД Кенани ответил на 
недавние заявления Шольца 

относительно иранской администра-
ции. 
В заявлении, опубликованном на веб-
сайте министерства, Кенани утверждая, 
что некоторые страны делают права 
человека «материалом своих полити-
ческих игр», говорит:

«Они забывают о поддержке, оказанной 
режиму Саддама, об их соблюдении 
США санкций, введенных (в отноше-
нии Ирана) после того, как США 
вышла из соглашения о Совместном 
всеобъемлющем плане действий 
(СВПД), и об их молчании о террорис-
тических актах ИГИЛ, последнее из 
которых было направлено против 
Мавзолея Шаха Чарага».

Отметив, что Иран продемонстрировал 
свою волю к правам человека, «осно-

ванную на принципе ответственности», 
Кенани заявил, что Германия, помимо 
«уклонения от своей международной 
ответственности» за уважение сувере-
нитета стран, предоставляет убежище 
«антииранским террористическим и 
сепаратистским группировкам» и 
позиционирует себя как правозащит-
ник.

Также Кенани сказал, что разрыв 
исторических связей будет иметь 
долгосрочные последствия, отметив, 
что список прав человека, которые 
Иран потребовал от немецких властей, 
является длинным, и подчеркнул, что 
Германия должна «ответственно» 
прояснить прошлые требования.

Цитируя, что он посоветовал властям 
Германии "вернуться к рациональнос-
ти" в отношениях, Кенани отметил, что 
построение взаимного уважения и 
интересов является единственным 

путем к устойчивому сотрудничеству.

Взаимные заявления между Ираном 
и Германией
Министр иностранных дел Ирана 
Хоссейн Амир Абдуллахиян написал в 
Твиттере 10 ноября: «Подрыв старых 
связей имеет долгосрочные после-
дствия. Германия может решить общие 
проблемы или противостоять (Ирану). 
Наш ответ будет пропорциональным и 
точным».

В ответ канцлер Германии Олаф Шольц 
вчера обращаясь к демонстрантам и 
гражданам иранского происхождения в 
Германии сказал, что власти Германии 
поддерживают иранский народ.

Заявив, что Иран является членом 
ООН и привержен поддержке и защите 
прав человека, Шольц также сказал:
«Когда нарушаются права человека, мы 
должны видеть и принимать меры. Это 

то, что мы делаем. Мы видим, что 
происходит на улицах и в залах судеб-
ных заседаний Тегерана, Сананджа, 
Исфахана и Шираза. Мы являемся 
свидетелями борьбы за свободу и 
справедливость. Мы требуем немедлен-
ного прекращения насилия. Мы 
требуем освобождения политзаключен-
ных и заключенных журналистов».

Заявив, что они поддерживают сбор 
доказательств, чтобы виновные могли 
быть привлечены к ответственности, 
Шольц напомнил, что Европейский 
Союз уже принял некоторые санкцион-
ные пакеты против Ирана, и объявил, 
что на следующей неделе к этим 
санкциям будут добавлены новые.

ИСТОЧНИК:AA

Официальный представитель МИД Ирана Насер Кенани осудил канцлера Германии 
Олафа Шольца в «интервенционизме и одстрекательстве», заявив, что это 
противоречит дипломатической практике.

İran Dış�şler� Bakanlığı Sözcüsü Nasır Kenan�, Almanya Başbakanı Olaf Scholz'u "müdahalec� ve 
kışkırtıcı" olmakla suçlayarak, bunun d�plomat�k teamüllere aykırı olduğunu söyled�.
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46 yıl sonra açılan Maraş'a Türk�ye'den 
daha çok tur�st beklen�yor

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhur�yet� (KKTC) Baş-
bakan Yardımcısı, Tur�zm, Kültür, Gençl�k 
ve Çevre Bakanı F�kr� Ataoğlu, dünyanın 

dört b�r yanından tur�st çeken Maraş'ı, Türk�ye'den 
bekled�kler�nden daha az k�ş�n�n z�yaret ett�ğ�n� be-
l�rtt�.

Ataoğlu, tur�zm fuarına katılmak �ç�n geld�ğ� Antal-
ya'da AA muhab�r�ne, Gaz�mağusa bölges�nde yer 
alan ve 46 yılın ardından 2020'de kademel� olarak açı-
lan Maraş'ın, KKTC'n�n tur�zm potans�yel�n� daha da 
artırdığını söyled�.

Maraş'a açıldığı yıl c�dd� sayıda tur�st bekled�kler�n� 
ancak küresel salgın neden�yle bunun gerçekleşmed�-
ğ�n� aktaran Ataoğlu, salgın sonrası öneml� b�r tur�zm 
hareketl�l�ğ� yaşandığını kaydett�.

Bölgen�n tar�h�yle, geçm�ş�yle, sah�ller�yle, parklarıyla 
uluslararası b�r üne sah�p olduğunu d�le get�ren Ata-
oğlu, "Maraş'ın uzun yıllar kapalı kalması c�dd� merak 
uyandırıyor, şu anda dünyanın her yer�nden c�dd� rağ-
bet var. KKTC'n�n tur�zm�ne de poz�t�f yansıması 
oldu. Her yerden tur�st çek�yoruz." ded�.

Ataoğlu, Maraş'a gelenler�n hem tar�h� dokuyu göre-
b�ld�kler�n� hem de kumsalında yürüyüp, sah�l�nde de-
n�ze g�reb�ld�kler�n� anlattı.

Maraş'a öneml� yatırımlar yapıldığını bel�rten Ataoğ-
lu, bölgen�n alışver�ş, b�s�klet k�ralama noktalarıyla tu-
r�zme daha elver�şl� hale get�r�ld�ğ�n� kaydett�.

Başkent Lefkoşa'dak� yen� Ercan Haval�manı'nın tu-
r�zm hareketl�l�ğ�n� daha da artıracağına �şaret eden 
Ataoğlu, "Yen� haval�manının açılması demek uçak 
b�let fiyatlarının �sten�len noktaya ulaşab�lmes� ve 
daha çok tur�st�n gelmes� demek." �fades�n� kullandı.

"Türk�ye �le �ş b�rl�ğ� �ç�ndey�z”
Tur�zmden daha fazla pay alab�lmek �ç�n Türk�ye �le �ş 
b�rl�ğ� �ç�nde olduklarını 
vurgulayan Ataoğlu, tu-
r�zmde yatak sayısının ar-
tırılması noktasında Tür-
k�ye'den ve KKTC'den ya-
tırımcıların ortak çalış-
maları bulunduğunu b�l-
d�rd�.

Tanıtım film� hazırladık-
larını aktaran Ataoğlu, 
özell�kle gelecek yıldan 
�t�baren daha fazla tur�st� 
KKTC'de konuk etmey� 
planladıklarını kaydett�.

Ataoğlu, Türk�ye'den gelen tur�stler�n bekled�kler� 
kadar olmadığını �fade ederek, sözler�n� şöyle tamam-
ladı:

"Daha fazla Türk tur�st� KKTC'de görmek �st�yoruz. 
Anavatanımızdan KKTC'ye gelen kardeşler�m�ze bak-
tığımızda nüfusa oranla rakamın çok düşük olduğunu 
görüyoruz, bu da b�z� üzüyor. KKTC'de yaşayan kar-
deşler�m�z Anadolu'nun bağrından kopup, gelm�ş Kıb-
rıslı Türkler. Onun �ç�n Türk�ye'de yaşayan herkes�n 
Maraş başta olmak üzere KKTC'y� z�yaret etmeler�n�, 
güzell�kler�n� yaşamalarını �st�yoruz.”
KAYNAK:AA

KKTC Başbakan Yardımcısı, Tur�zm, Kültür, Gençl�k ve Çevre Bakanı F�kr� Ataoğlu, "Maraş'ın 
uzun yıllar kapalı kalması c�dd� merak uyandırıyor, şu anda dünyanın her yer�nden c�dd� rağbet 
var. KKTC'n�n tur�zm�ne de poz�t�f b�r yansıması oldu." ded�.

"Призрачный курорт" 
Вароша открывает двери 
впервые за 46 лет
«Тот факт, что 
Вароша была закрыта 
в течение многих лет, 
вызывает серьезное 
любопытство, и в 
настоящее время 
существует серьезный 
спрос со всего мира. Он 
также положительно 
отразился на туризме 
ТРСК»,-  сказал 
Заместитель премьер-
министра Турецкой 
Республика Северного 
Кипра (ТРСК) Фикри 
Атаоглу.

таоглу  приехавший  для Аучастия в туристической 
ярмарке в Анталии, 

сообщил корреспонденту АА,  что 
Вароша, открывается постепенно с 
2020 года. Тот факт что, курорт 
открывет двери после 46 лет еще 
больше увеличивает туристический 
потенциал для ТРСК. Также 
Атаоглу рассказал, что они ожидали 
большого количества туристов в 
год открытия, но этого не 
произошло из-за глобальной 
пандемии.

Заявив, что регион имеет 
международную репутацию с его 
историей, пляжами и парками, 
Атаоглу сказал: «Исходя из того, что 
Вароша была закрыта в течении 
многих лет, вызывает серьезное 
любопытство, и в настоящее время 
существует серьезный спрос со 
всего мира. Мы  начали привлекать 
туристов отовсюду».

Приезжие в Варошу, могут увидеть 
исторические ценности, прогуляться 
по пляжам и искупаться в море. 

Помимо этого Атаоглу отметил, что 
в Варошу были сделаны 
значительные инвестиции и регион 
стал более подходящим для туризма 
с магазинами и с пунктами проката 
велосипедов.

«Открытие нового аэропорта 
означает, что цены на авиабилеты 
могут достичь желаемой цели, и 
ожидается больше туристов.",- 
предположил Атаоглу. Указывая на 
то, что новый аэропорт Эркан в 
столице Никосии еще больше 
повысит туристическую 
мобильность.

«Мы сотрудничаем с Турцией»
Подчеркивая о сотрудничистве с 
Турцией, чтобы получить больше 
прибыли от туризма, Атаоглу 

сообщил, что инвесторы из Турции и 
ТРСК работают вместе, над 
увеличением количества мест для 
туристов.

Таким образом Атаоглу заверил, что 
они планируют принять больше 
туристов в ТРСК, особенно со 
следующего года.

Говоря, что туристов из Турции не 
так много, как они ожидали, Атаголу 
завершил свои слова следующим 
образом:
"Мы хотим видеть больше туристов с 
Турции на ТРСК.  Нас огорчает, что 
количество приезжих с нашей 
родины очень мала. Наши братья, 
живущие в ТРСК, являются 
киприотами-турками, которые 
откололись от сердца Анатолии. По 
этой причине мы хотим, чтобы все, 
кто живет в Турции, посетили ТРСК, 
особенно Варошу, и насладились ее 
красотой».
ИСТОЧНИК:AA
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ye ülke Türk�ye, Azerbaycan, Kazak�stan, Kır-Ügız�stan ve Özbek�stan cumhurbaşkanlarınca 
�mzalanan Semerkant B�ld�r�s�'nde, l�derler�n 

Türk D�l� Konuşan Ülkeler İşb�rl�ğ� Konsey�n�n ku-
rulmasına �l�şk�n Nahçıvan Anlaşması'nın amaç ve �l-
keler� doğrultusunda �şb�rl�ğ� ve dayanışmayı der�n-
leşt�rme ve gen�şletme konusundak� taahhütler� vur-
gulandı.

Türk halklarının ortak tar�h�, d�l�, kültürü, gelenekler� 
ve değerler� temel�nde, TDT'n�n çok taraflı kapsamı 
dah�l�nde �şb�rl�ğ�n� daha da der�nleşt�rme ve gen�ş-
letme konusundak� kararlılıklarının y�nelend�ğ� b�ld�-
r�de, Türk devletler�n�n bağımsızlıklarından bu yana 
kaydett�kler� d�kkate değer s�yas� ve sosyo-ekonom�k 
�lerlemes�n� takd�r ett�kler� kayded�ld�.

B�ld�r�de, TDT üye ve gözlemc� ülkeler�n özell�kle ege-
menl�k, toprak bütünlüğü ve uluslararası düzeyde 
kabul gören sınırların dokunulmazlığı ve �ç �şler�ne 
müdahale etmeme hususlarına saygı başta olmak 
üzere, uluslararası hukukun genel kabul görmüş 
norm ve �lkeler� uyarınca, üye ülkeler�n güvenl�ğ� ve 
�st�krarını güçlend�rmen�n hedeflend�ğ�ne �şaret ed�-
lerek t�caret, ulaştırma, yatırım ve bölgesel bağlantı 
�le �lg�l� g�r�ş�mler�n teşv�k ed�lmes� yoluyla ekonom�k 
�şb�rl�ğ�n�n gel�şt�r�lmes�n� amaçlayan ortak çabaları-
nın sürdürülmes�n�n son derece öneml� olduğu vur-
gulandı.

Teşk�latın, Türk dünyasının değerler�n� ve çıkarlarını, 
bölgesel ve uluslararası alanda daha fazla destekleme 
rolünü gel�şt�rme konusundak� kararlılıkları; üye ül-
keler arasında güçlend�r�lm�ş b�r tutum gel�şt�rmek 
amacıyla, TDT çerçeves�nde Türk dünyasının çıkarla-
rını etk�leyen bölgesel ve uluslararası konularda �st�-
şarelerde bulunmanın önem� bel�rt�ld�.

“KKTC'n�n TDT gözlemc� statüsünü memnun�yet-
le karşılıyoruz"
B�ld�r�de, tar�h boyunca Türk meden�yet�n�n gel�şme-
s�ndek� öneml� rolü, b�l�msel, manev� veya d�n� şahs�-
yetlere ve eğ�t�mc�lere ev sah�pl�ğ� yapması, Türk dün-
yasının s�yas�, t�car�, b�l�m ve kültür merkezler� olarak 
h�zmet etm�ş olması hususlarını göz önünde bulun-
durarak, Semerkant'ı "Türk Dünyası Meden�yet Baş-
kent�" �lan ett�kler� kayded�lerek, "Kıbrıs Türkler�n�, 
Türk dünyasının parçası olarak gördükler� ve 
KKTC'n�n TDT gözlemc� statüsünü memnun�yetle 
karşıladıkları" vurgulandı.

B�ld�r�de, Azerbaycan ve Ermen�stan arasındak� �l�ş-
k�ler�n, b�rb�rler�n�n egemenl�ğ�n�, toprak bütünlüğü-
nü ve uluslararası alanda tanınan sınırlarının doku-
nulmazlığını karşılıklı tanıma ve bunlara saygı göster-
me temel�nde normalleşt�r�lmes�n� destekled�kler� ve 
Azerbaycan'ın çatışma sonrası rehab�l�tasyon, yen�-
den �nşa ve yen�den bütünleşme çabalarına katkıda 
bulunmaya hazır oldukları b�r kez daha tey�t ed�ld�.

Kırgız�stan Cumhur�yet�'n�n Kırgız-Tac�k sınırındak� 
duruma uluslararası hukukun temel �lkeler� doğrultu-
sunda barışçıl b�r çözüm bulma çabalarına destek ver-

d�kler� �fade ed�len b�ld�r�de, bu bağlamda üye devlet-
ler�n, Kırgız�stan'ın altyapısının gel�şt�r�lmes� ve yen�-
den �nşasına yönel�k çabalarına yardım etmeye hazır 
olduklarına �şaret ed�ld�.

Afgan�stan'dak� vah�m ekonom�k ve �nsan� durum-
dan end�şe duyulduğu bel�rt�len b�ld�r�de, uluslararası 
topluma, Afgan�stan'a �nsan� yardım sağlama çabala-
rını güçlend�rme çağrısında bulunuldu.

B�ld�r�de, l�derler�n, Özbek�stan'ın tarafların yüküm-
lülükler�n�n yer�ne get�r�lmes� �ç�n b�r algor�tmanın 
hazırlanması ve koord�nasyonu amacıyla Afgan ma-
kamlarıyla Yüksek Düzeyl� Uluslararası Afgan�stan 
Müzakere Grubu adıyla kalıcı b�r d�yalog kurma g�r�-
ş�m�n� alkışladıkları bel�rt�ld�.

Terör�zm�n, aşırıcılığın ve bölücülüğün her türüne ve 
b�ç�m�ne karşı mücadelen�n yanı sıra ırkçılık, ayrım-
cılık, yabancı ve İslam düşmanlığı, nefret söylem� ve 
dezenformasyonla mücadelede �şb�rl�ğ�n� artırmaya 
ve bu alanlarda uluslararası platformlardak� çabaların 
koord�nasyonunu sağlamaya karar verd�kler� kayde-
d�len b�ld�r�de, göçmen kaçakçılığı ve �nsan kaçakçılı-
ğı da dah�l olmak üzere düzens�z göçle mücadele �ç�n 
�şb�rl�ğ� fırsatlarını araştırmaya karar verd�kler� vur-
gulandı.

B�ld�r�de, Türk halklarıyla ortak tar�h, d�l, kültür, ge-
lenek ve değerlerden yararlanarak t�car� ve ekonom�k 
�şb�rl�ğ� alanları da dah�l olmak üzere Asya kıtasıyla 
�l�şk�ler� gen�şletmey� ve der�nleşt�rmey� amaçlayan 
Türk�ye'n�n Yen�den Asya G�r�ş�m�'n�n desteklend�ğ� 
�fade ed�len b�ld�r�de, barış ve �st�krarın sağlanması, 
gen�ş uluslararası �şb�rl�ğ� ve �nsanlığın sürdürüleb�l�r 
kalkınmasının desteklenmes�n� amaçlayan Ortak Gü-
venl�k ve Refah �ç�n Semerkant Dayanışma G�r�ş�-
m�'n�n memnun�yetle karşılandığı aktarıldı.

Ekonom�k ve sektörel �şb�rl�ğ�
B�ld�r�de, karşılıklı t�caret� ve yatırımı kolaylaştırmak 
�ç�n gerekl� adımları atarak üye ülkeler arasında elve-
r�şl� koşullar yarattıkları ve �lg�l� makamları, üye ülke-
ler arasında t�car� tamamlayıcılığı arttırmayı ve tar�fe 
ve tar�fe dışı engeller� ortadan kaldırmayı amaçlayan 
yen� g�r�ş�mler hazırlamaya teşv�k ett�kler� vurgula-
nırken d�ğer önlemler�n yanı sıra t�caret ve gümrük 
prosedürler�n�n bas�tleşt�r�lmes� ve uyumlaştırılması 
yoluyla, üye ülkeler arasındak� t�caret rakamlarını art-
tırmak ve ayrıca t�caret mal�yetler�n� azaltmak ve mal-
ların TDT üye ülkeler�n�n sınırlarından geç�ş�n� hız-
landırmak �ç�n "TDT T�caret�n Kolaylaştırılması Stra-
tej�s�"n�n kabul ed�lmes�n�n önem�ne �şaret ed�ld�.
B�ld�r�de, Kazak�stan'ın, Türk devletler� arasındak� 
ekonom�k �şb�rl�ğ� ve bağlantıyı güçlend�rmek ama-
cıyla Türk�stan'da Türk devletler� �ç�n "TURANSEZ" 
özel ekonom�k bölges�n� kurma davet�n� destekled�k-
ler� bel�rt�ld�.

Ulaştırma ve taşımacılık
Üye ülkeler�n �lg�l� kurumlarına, üye ülkeler arasında 
�y� gel�şt�r�lm�ş ve b�rb�r�ne bağlı fiz�k� ve hafif ulaştır-
ma altyapı projeler� �le bölge �ç� bağlantının sağlan-

masına yönel�k yatırımların arttırılmasına öncel�k ve-
r�lmes� tal�matı verd�kler� kayded�len b�ld�r�de, Hazar 
Geç�şl� Uluslararası Doğu-Batı Orta Kor�doru boyun-
ca taşımacılık faal�yetler�n� kolaylaştırmak ve üye ve 
gözlemc� ülkeler arasında ulaştırma �şb�rl�ğ�n� güçlen-
d�rmek �ç�n öneml� b�r adım olarak, "TDT Üye Ülke-
ler� Arasında Uluslararası Komb�ne Yük Taşımacılığı 
Anlaşması"nın �mzalanmasını ve "Ulaştırma Bağlantı 
Programı"nın kabul ed�lmes�n� takd�rle karşıladıkları 
kayded�ld�.

B�ld�r�de, üye ülkeler�n, Zenzegur Kor�doru'nun en 
yakın zamanda açılması, "Bakü-T�fl�s-Kars" dem�r 
yolu hattının kapas�tes�n�n arttırılması, Avrupa �le 
Asya arasındak� ulaşım hatlarının �y�leşt�r�lmes�ne kat-
kıda bulunan, "Özbek�stan-Kırgız�stan-Ç�n" ve "T�r-
m�z- Mezar-ı Şer�f-Kab�l-Peşaver" dem�r yolu hatları-
nın �nşası �ç�n gösterd�kler� çabaları destekled�kler� 
�fade ed�ld�.

Türk bölges�nde ver�ml�, �st�krarlı ve kes�nt�s�z taşı-
macılık �ç�n kotaların kaldırılması, trans�t geç�ş �z�n-
ler�n�n sayısının arttırılması ve d�ğer fiz�k� olmayan 
engeller�n ortadan kaldırılması da dah�l taşımacılığın 
serbestleşt�r�lmes� ve bu yönde daha fazla adım atıl-
ması �ç�n üye ülkeler� teşv�k ett�kler� kayded�len b�ld�-
r�de, bunun �ç�n �lg�l� bakanlıkları t�caret hacm�n�, 
yolcu akışını ve tur�st�k faal�yetler� arttırmak amacıy-
la üye ülkeler arasında mevcut hava taşımacılığı ve 
hava kargo ağları �le düşük mal�yetl� uçuşları gen�şlet-
mek �ç�n ulusal s�v�l havacılık otor�teler�n�, �şb�rl�ğ� 
yapmaya ve l�beral b�r hava taşımacılığı pol�t�kasını 
desteklemeye teşv�k etmekle görevlend�rd�kler� vur-
gulandı.

B�ld�r�de, İstanbul'da Mayıs 2022'de düzenlenen TDT 
Medya ve Enformasyondan Sorumlu Bakanlar 4. Top-
lantısı'nın sonuçlarını ve "Türk D�l� Haber Ajanslar 
B�rl�ğ� (TKA)" �le "TDT Gazetec�ler B�rl�ğ�"n�n kurul-
masını memnun�yetle karşıladıkları ve üye ülkeler� bu 
konuda gerekl� �ç prosedürler� tamamlamaya teşv�k et-
t�kler� bel�rt�ld�.

Üye ve gözlemc� devletler�n Görsel-İş�tsel Medya Dü-
zenley�c�ler�n�n �lk toplantısının 26-29 Ek�m 2022'de 
Azerbaycan'ın başkent� Bakü ve Şuşa kent�nde düzen-
lenmes�n� ve Türk Yayın Düzenleme Otor�teler� Foru-
mu'nun kurulmasını memnun�yetle karşıladıkları 
�fade ed�len b�ld�r�de, 2023'te Kazak�stan'da 2. Türk 
Ün�vers�te Spor Oyunları'nın (Turk�c Un�vers�ade) dü-
zenlenmes�n� teşv�k ett�kler� ve üye ülkeler�n �lg�l� ma-
kamlarını organ�zasyon �ç�n azam� �şb�rl�ğ� sağlamaya 
ve Oyunlara akt�f olarak katılmaya çağırdıkları akta-
rıldı.

Özbek�stan Cumhurbaşkanı Şevket M�rz�yoyev'�n 
2023'ü “Türk Meden�yet�n�n Yüksel�ş Yılı" �lan etme 
öner�s�n� memnun�yetle karşıladıkları kayded�len b�l-
d�r�de, TDT 10. Z�rves�'n� 2023'te Kazak�stan'da dü-
zenlemeye karar verd�kler�, b�r sonrak� z�rveye kadar 
TDT Dönem Başkanlığı'nın Özbek�stan'a geçt�ğ� 
anımsatıldı.
KAYNAK:AA

Türk Devletler� Teşk�latı 9'uncu Z�rves� 
Semerkant B�ld�r�s� yayımlandı
Türk Devletler� Teşk�latı (TDT) Devlet ve Hükümet Başkanları 
Konsey� 9'uncu Z�rves� Semerkant B�ld�r�s� yayımlandı.
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 Самаркандской декларации, подписанной Впрезидентами государств-членов Турции, 
Азербайджана, Казахстана, Кыргызстана и 

Узбекистана, обязательство лидеров углублять и 
расширять сотрудничество и солидарность в 
соответствии с целями и принципами 
Нахчыванского соглашения об установлении 
сотрудничества Особое внимание было уделено 
Совету тюркоязычных государств.

Подтверждая свою решимость к дальнейшему 
углублению и расширению сотрудничества в 
многостороннем формате ОТГ на основе общности 
истории, языка, культуры, традиций и ценностей 
турецких народов, в заявлении отмечалось, что они 
высоко оценивают выдающиеся политические и 
социально-экономического прогресса, достигнутого 
турецкими государствами с момента обретения 
независимости.

В декларации указывалось, что она направлена н  а 
укрепление безопасности и стабильности 
государств-членов в соответствии с 
общепризнанными нормами и принципами 
международного права, особенно при соблюдении 
суверенитета, территориальной целостности и 
нерушимости международно признанных границ и 
неприкосновенности -вмешательство во внутренние 
дела стран-участниц и наблюдателей ОТГ 
подчеркнута крайняя важность продолжения наших 
совместных усилий, направленных на улучшение 
экономического сотрудничества путем продвижения 
инициатив, связанных с транспортом, инвестициями 
и региональной связностью.

Решимость Организации развивать свою роль в 
дальнейшем продвижении ценностей и интересов 
тюркского мира на региональном и международном 
уровнях; В целях развития более прочного 
отношения между государствами-членами была 
подчеркнута важность консультаций по 
региональным и международным вопросам, 
затрагивающим интересы тюркского мира, в рамках 
ОТГ.

«Мы приветствуем статус наблюдателя ОТГ для 
ТРСК»
В декларации, учитывая его важную роль в развитии 
тюркской цивилизации, приютившую ученых, 
духовных или религиозных деятелей и 
просветителей, а также служившую политическим, 
торговым, научным и культурным центром 
тюркского мира, Самарканд был обозначен как 
«цивилизационный центр». Столица тюркского 
мира». Было отмечено, что они рассматривали 
турок-киприотов как часть тюркского мира и 
приветствовали статус ТРСК наблюдателя ОТГ.

В декларации подтверждается, что они 
поддерживают нормализацию отношений между 
Азербайджаном и Арменией на основе взаимного 
признания и уважения суверенитета, 
территориальной целостности и нерушимости их 
международно признанных границ и готовы 
содействовать постконфликтному восстановлению 
Азербайджана, были предприняты усилия по 
реконструкции и реинтеграции.

Выражая поддержку усилиям Кыргызской 
Республики по мирному урегулированию ситуации 
на кыргызско-таджикской границе в соответствии с 
базовыми принципами международного права, было 
указано, что государства-члены готовы 
содействовать усилиям Кыргызстана по развитию и 
восстановить его инфраструктуру.
Выражая обеспокоенность тяжелым экономическим 
и гуманитарным положением в Афганистане, в 
заявлении содержится призыв к международному 
сообществу активизировать свои усилия по 
оказанию гуманитарной помощи Афганистану.

В заявлении говорилось, что лидеры приветствовали 
инициативу Узбекистана по установлению 
постоянного диалога с афганскими властями под 
названием Международной переговорной группы 
высокого уровня по Афганистану с целью выработки 
и согласования алгоритма выполнения 
обязательства сторон.
В заявлении отмечено, что принято решение 
наращивать сотрудничество и координировать 
усилия в данных сферах в борьбе с терроризмом, 
экстремизмом и всеми формами и формами 
сепаратизма, а также с расизмом, дискриминацией, 
ксенофобией и исламофобией, разжиганием 
ненависти и дезинформацией, включая незаконный 
ввоз мигрантов и незаконный ввоз людей. Было 
подчеркнуто, что они решили изучить возможности 
сотрудничества для борьбы с нелегальной 
миграцией.

В декларации было указано, что инициатива Турции 
«Снова Азия», направленная на расширение и 
углубление отношений с азиатским континентом, в 
том числе в сфере торгового и экономического 
сотрудничества, путем использования общей 
истории, языка, культуры, традиций и ценностей с 
тюркскими народами, было заявлено, что 
приветствуется Самаркандская инициатива 
солидарности во имя общей безопасности и 
процветания, которая направлена н  а поддержку 
международного сотрудничества и устойчивого 
развития человечества.

Экономическое и отраслевое сотрудничество
Подчеркивая, что, предпринимая необходимые шаги 
для облегчения взаимной торговли и инвестиций, 
они создают благоприятные условия между 
государствами-членами и поощряют 
соответствующие органы к подготовке новых 
инициатив, направленных на повышение 
взаимодополняемости торговли между 
государствами-членами и устранение тарифных и 
нетарифных барьеров, среди прочего меры, торговые 
и таможенные процедуры. Была отмечена важность 
принятия «Стратегии содействия торговле ОТГ» для 
увеличения объемов торговли между государствами-
членами путем упрощения и гармонизации, а также 
для снижения торговых издержек и ускорения 
транзита товаров через границы государств-
участников ОТГ.

В заявлении говорилось, что они поддержали 
предложение Казахстана о создании особой 
экономической зоны «ТУРАНСЕЗ» для турецких 
государств в Туркестане в целях укрепления 

экономического сотрудничества и связей между 
турецкими государствами.

Транспорт
В заявлении, которое было зафиксировано в 
заявлении, они поручили соответствующим 
институтам государств-членов уделить 
приоритетное внимание инвестициям в хорошо 
развитые и взаимосвязанные проекты физической и 
легкой транспортной инфраструктуры и 
внутрирегиональные связи между государствами-
членами, облегчающие транспортную деятельность 
по Каспийскому морю. Пересечение 
международного коридора Восток-Запад и участник 
и наблюдатель Было отмечено, что они высоко 
оценили подписание «Международного соглашения 
о комбинированных грузовых перевозках между 
государствами-членами ОТГ» и принятие 
«Программы транспортного сообщения» как 
важный шаг в укреплении транспортного 
сотрудничества. между странами.

В декларации государства-члены «Узбекистан-
Кыргызстан-Китай» и «Тирмизи-Мазар-Мазари-
Шариф-Кабул-Пешавар», которые способствуют 
скорейшему открытию Зензегурского коридора, 
пропускная способность железнодорожной линии 
«Баку-Тбилиси-Карс» , улучшение транспортных 
линий между Европой и Азией. Было выражено, что 
они поддерживают их усилия по строительству 
железнодорожных линий «И-Шариф-Кабил-
Пешавар».
В декларации было отмечено, что они призвали 
страны-члены либерализовать перевозки и 
предпринять дополнительные шаги в этом 
направлении, включая отмену квот, увеличение 
количества разрешений на транзит и устранение 
других нефизических барьеров для эффективных, 
стабильных и бесперебойных перевозок в Турции. 
Было подчеркнуто, что они поручили национальным 
органам гражданской авиации сотрудничать и 
поддерживать либеральную политику в области 
воздушного транспорта с целью расширения 
существующих сетей воздушного транспорта и 
грузовых авиаперевозок и бюджетных рейсов между 
странами-членами с целью увеличения 
пассажиропотока и туристической активности.

В декларации они приветствовали результаты 4-го 
совещания министров СМИ и информации ОТГ, 
состоявшегося в Стамбуле в мае 2022 года, а также 
создание «Ассоциации турецкоязычных 
информационных агентств (АТИА)» и «Союза 
журналистов ОТГ». ", и заявили, что их государства-
члены имеют необходимое внутреннее 
сотрудничество в этом отношении. Было заявлено, 
что государства призвали их завершить процедуры.

В заявлении, в котором отмечалось, что они 
приветствуют предложение президента Узбекистана 
Шавката Мирзиёева объявить 2023 год «Годом 
подъема турецкой цивилизации», было принято 
решение проведении 10-го саммита ОТГ в 
Казахстане в 2023 году, а срок председательства ОТГ 
передан Узбекистану до следующего саммита.

ИСТОЧНИК:AA

Опубликована Самаркандская
декларация IX Саммита
Организации тюркских государств
Опубликована Самаркандская декларация IX Саммита Совета 
глав государств и правительств Организации тюркских 
государств (ОТГ).
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Türk�ye'n�n 2030'a kadar
yılda 10 m�lyar dolar
yatırımla net sıfır em�syona 
ulaşab�leceğ� hesaplanıyor
Türk�ye'n�n yıllık 10 m�lyar dolar yatırımla 
güneş, rüzgar ve depolama teknoloj�ler�nde 
kapas�tes�n� artırarak ve fos�l yakıt tüket�m�n� 
düşürerek 2050'de net sıfır em�syona 
ulaşab�leceğ� tesp�t ed�ld�.

abancı Ün�vers�tes� İstanbul Pol�t�ka-Slar Merkez�'n�n (İPM) B�rleşm�ş M�l-
letler İkl�m Değ�ş�kl�ğ� Çerçeve Söz-

leşmes� 27. Taraflar Konferansı'nda 
(COP27) yarın tanıtımı yapılacak "Türk�-
ye’n�n Karbonsuzlaşma Yol Har�tası: Sektö-
rel Fayda Mal�yet Anal�z�" raporunda, Tür-
k�ye'n�n son güncel ver�ler� olan 2020 ve 
2030 yılları arasındak� yatırım �ht�yacı he-
saplandı.
Buna göre, enerj�, ulaşım, b�nalar, sanay� ve 
d�ğer üret�c� sektörlerde bu dönemde 101 
m�lyar dolar yatırım mal�yet�yle Türk�ye 
2050'de net sıfır em�syona ulaşab�lecek.
Tüm sektörlerde yapılması gereken yatı-
rımlar 171 m�lyar dolar olarak hesaplanır-
ken, aynı yatırımlar özell�kle fos�l yakıt tü-
ket�m�n�n düşmes� sonucunda 70 m�lyar 
dolar kazanç sağladığından yatırım �ht�yacı 
101 m�lyar dolara karşılık gel�yor.
Yatırımlarla fos�l yakıt tüket�m�n�n düşmes� 
sonucu sağlık mal�yetler�n�n de 42,1 m�lyar 
dolar azalacağı hesaplanıyor.
1 m�lyar 350 m�lyon ton karbon em�syo-
nunun önüne geç�l�yor
Bu dönüşüm sayes�nde 1 m�lyar 350 m�l-
yon ton karbon em�syonunun önüne geç�-
l�yor ve Türk�ye'n�n karbon em�syonları 
2030'da 2018 sev�yes�n�n yüzde 32 altına 
düşüyor.
İkl�m kr�z�yle mücadele �ç�n gerekl� dönü-
şümde en öneml� sektör olarak öne çıkan 
elektr�k sektöründe 2030'a kadar 36,5 m�l-
yar dolar yatırım �ht�yacı bulunurken, 
kömür ve doğal gaz tüket�m�n�n azalması 
sayes�nde bu rakam 29 m�lyar dolara �n�-
yor.
Ulaşım sektöründe gerekl� yatırım petrol tü-
ket�m�n�n azalmasıyla 12,5 m�lyar dolardan 
2 m�lyar dolara düşüyor.
En büyük mal�yet kalem� �se kentsel dönü-
şümün de dah�l ed�ld�ğ� b�nalarda ortaya çı-
kıyor. B�nalarda 100 m�lyar dolara yaklaşan 
yatırım �ht�yacı fos�l yakıt tüket�m�n�n azal-
ması sonucu 41 m�lyar dolara ger�l�yor. Sa-
nay� ve d�ğer üret�c� sektörlerdek� �ht�yaç 
�se 21 m�lyar dolar sev�yes�nde kalıyor.

Rüzgar, güneş ve depolama kapas�tele-
r�nde artış
Rapora göre, bu yatırımlarla Türk�ye'de 28 
g�gavat ek güneş enerj�s�, 23 g�gavat �lave 
rüzgar enerj�s� kapas�tes� devreye g�r�yor.
Ayrıca, bu yatırımlar 2020-2023 dönem�n-
de devreye alınan 1,32 g�gavatlık santral dı-
şında s�steme yen� kömürlü term�k santral-
ler�n devreye alınmaması ve mevcut kö-
mürlü santraller�n 2035'e kadar devreden 
çıkmasını sağlıyor.
Den�z üstü rüzgar santraller�n�n ve yoğun-
laştırılmış güneş enerj�s� teknoloj�ler�n�n 
2026'dan �t�baren s�steme entegre ed�lmeye 
başlanması, yaklaşık 5,7 depolama g�gavat-
lık depolama teknoloj�ler�n�n devreye alın-
ması ve uluslararası enterkoneks�yon hat ka-
pas�tes�nde 3,35 g�gavat artış sağlanab�l�yor.
Raporun ed�törü ve İPM İkl�m Değ�ş�kl�ğ� 
Çalışmaları Koord�natörü Üm�t Şah�n, Tür-
k�ye'n�n 2053'te net sıfır hedefine ulaşmak 
�ç�n ş�md�den harekete geçmek �sted�ğ�n� 
bel�rterek, "Gec�kt�kçe bu hesapladığımız 
mal�yet her gün daha da artacak.10 yıllık 
dönüşüm mal�yet� Türk�ye'n�n m�ll� gel�r�-
n�n yaklaşık yüzde 1'�ne denk gel�yor." �fa-
deler�n� kullandı.
Çalışmada tüm sektörler�n ayrı ayrı ele 
alındığını ve detaylı b�r mal�yet anal�z� ya-
pıldığını aktaran Şah�n, şunları kaydett�:
"Gerek Avrupa �le t�caret�m�ze devam ede-
b�lmek, gerekse Par�s anlaşmasının şartları-
nı yer�ne get�rmek �ç�n Türk�ye em�syonla-
rını �dd�alı b�r şek�lde azaltmak ve net sıfıra 
ulaşmak zorunda. Bunun �ç�n Türk�ye'n�n 
güncel ulusal katkı beyanında em�syonları-
nı en kısa zamanda tepe noktasına çıkara-
cağını ve azaltmaya başlayacağını �lan et-
mes� gerek�yor. Çalıştığımız net sıfır senar-
yosu Türk�ye'n�n 2030'a kadar karbon 
em�syonlarını 2018 sev�yes�ne göre yüzde 
32 azaltmasını ve 1 m�lyar 350 m�lyon ton 
karbon em�syonunun engellenmes�n� sağlı-
yor. Türk�ye'n�n yıllık sera gazı em�syonu-
nun 520 m�lyon ton olduğunu düşünürsek 
bu öneml� b�r m�ktar."
KAYNAK:AA

Отчет Стамбульского политического центра Университета Сабанджи «Дорожная карта 
Турции по декарбонизации: секторальный анализ затрат и выгод», который будет 
представлен завтра на 27-й Конференции Сторон Рамочной конвенции Организации 
Объединенных Наций об изменении климата (COP27), содержит последние обновленные 
данные. данные Турции.Рассчитана потребность в инвестициях в период с 2020 по 2030 
год.
Соответственно этого, Турция сможет достичь нулевого уровня выбросов в 2050 году при 
инвестиционных затратах в размере 101 миллиарда долларов в энергетике, транспорте, 
строительстве, промышленности и других производственных секторах.
В то время как инвестиции, которые должны быть сделаны во всех секторах, исчисляют-
ся в размере 171 миллиарда долларов, потребность в инвестициях соответствует 101 
миллиарду долларов, поскольку те же инвестиции обеспечивают прибыль в размере 70 
миллиардов долларов, особенно в результате снижения потребления ископаемого 
топлива.
В результате снижения потребления ископаемого топлива с инвестициями подсчитано, 
что расходы на здравоохранение снизятся на 42,1 миллиарда долларов.
Предотвращено 1 миллиард 350 миллионов тонн выбросов углерода
Благодаря этой трансформации предотвращается выброс 1 миллиарда 350 миллионов 
тонн углерода, а выбросы углерода в Турции упадут на 32% по сравнению с уровнем 2018 
года в 2030 году.
В то время как сектор электроэнергетики, который выделяется как наиболее важный 
сектор в преобразованиях, необходимых для борьбы с климатическим кризисом, требует 
инвестиций в размере 36,5 миллиардов долларов до 2030 года, эта цифра уменьшается до 
29 миллиардов долларов благодаря снижению потребления угля и природного газа.
Требуемые инвестиции в транспортный сектор снижаются с 12,5 млрд долларов до 2 
млрд долларов в связи со снижением потребления нефти.
Самая большая статья расходов появляется в зданиях, в которые также включена город-
ская трансформация. Потребность в инвестициях в здания, приближающаяся к 100 
миллиардам долларов, снижается до 41 миллиарда долларов в результате снижения 
потребления ископаемого топлива. Потребность в промышленности и других отраслях 
обрабатывающей промышленности остается на уровне 21 миллиарда долларов.
Увеличение ветряных, солнечных и аккумулирующих мощностей
Согласно отчету, благодаря этим инвестициям в Турции появятся дополнительные 28 
гигаватт солнечной энергии и дополнительные 23 гигаватт мощности ветра.
Кроме того, эти инвестиции гарантируют, что новые угольные тепловые электростанции 
не будут введены в эксплуатацию в системе, кроме электростанции мощностью 1,32 
гигаватт, введенной в эксплуатацию в период 2020-2023 годов, а существующие угольные 
электростанции будут выведены из эксплуатации до 2035.
Интеграция морских ветряных электростанций и технологий концентрированной 
солнечной энергии в систему с 2026 года, ввод в эксплуатацию технологий хранения 
примерно на 5,7 гигаватт и увеличение пропускной способности международных соеди-
нительных линий на 3,35 гигаватт.
Редактор отчета и координатор исследований изменения климата ИПМ Юмит Шахин 
заявил, что Турция хочет принять меры сейчас, чтобы достичь чистой нулевой цели в 
2053 году, и сказал: «С течением времени эти затраты, которые мы рассчитываем, будут 
увеличиваться день ото дня. Затраты на 10-летнюю трансформацию составляют пример-
но один процент национального дохода Турции и равны 1. использовали фразы.
Заявив, что в исследовании все сектора рассматривались отдельно и был проведен 
подробный анализ затрат, Шахин сказал:
«Чтобы продолжить нашу торговлю с Европой и выполнить условия Парижского 
соглашения, Турция должна решительно сократить свои выбросы и достичь чистого 
нуля. Для этого Турция должна объявить в своем текущем заявлении о национальном 
вкладе, что она достигнет пика своих выбросов. как можно скорее и начать его умень-
шать. Сценарий чистого нуля, над которым мы работаем, позволяет Турции сократить 
свои выбросы углерода на 32 процента по сравнению с уровнями 2018 года к 2030 году и 
предотвратить 1 миллиард 350 миллионов тонн выбросов углерода. Учитывая, что 
ежегодные выбросы парниковых газов в Турции составляют 520 миллионов тонн, это 
значительная сумма». 
ИСТОЧНИК: АА

Турция может достичь
нулевого уровня выбросов
к 2030 году при ежегодных 
инвестициях в размере 
10 миллиардов долларов
Турция может достичь нулевого уровня 
выбросов к 2050 году за счет увеличения своих 
мощностей в области солнечных и ветровых 
технологий и технологий хранения, а также 
сокращения потребления ископаемого 
топлива при ежегодных инвестициях в 
размере 10 миллиардов долларов.
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�v�l İn�s�yat�f ( Zel�ha Sorkunlu) Guterres, Rusya �le Ukrayna arasın-Sda Türk�ye ve B�rleşm�ş M�lletler arabuluculuğuyla �mzalanan tahıl 
anlaşmasının 120 günlüğüne uzatılmasının ardından Tw�tter hesa-

bından yaptığı açıklamada, anlaşmanın yen�lenmes�nden duyduğu mem-
nun�yet� d�le get�rd�.
Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan ve Türk�ye'ye teşekkür eden Gu-
terres, "Onların cömertl�ğ� ve kararlılığı olmadan bu g�r�ş�m asla doğmaz-
dı. İstanbul, olağanüstü b�r d�plomat�k başarının merkez� olmaya devam 
ed�yor." değerlend�rmes�nde bulundu.
Ukrayna Devlet Başkanı Volod�m�r Zelensk�y, Karaden�z Tahıl Kor�-
doru Anlaşması'nın sürdürülmes�ne �l�şk�n bugün ver�len karardan do-
layı Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan'a ve B�rleşm�ş M�lletler 
(BM) Genel Sekreter� Anton�o Guterres'e teşekkür ett�.
Zelensk�y, gece saatler�nde Telegram hesabından paylaştığı günlük görün-
tülü mesajında, Karaden�z Tahıl Kor�doru Anlaşması'nın Türk�ye, BM, 
Rusya Federasyonu ve Ukrayna arasında alınan karar doğrultusunda uza-
tılmasını değerlend�rd�.
Söz konusu anlaşmaya göre Karaden�z üzer�nden tahıl ürünler�n�n sevk�-
yatının devam edeceğ�n� d�le get�ren Zelensk�y, "Tüm zorluklara, 
Rusya'nın çeş�tl� man�pülasyonlarına rağmen Karaden�z l�manlarımızdan 
tarım ürünler� �hraç etmeye devam edeceğ�z." ded�.
Tahıl g�r�ş�m� sayes�nde 1 Ağustos'tan �t�baren Ukrayna'nın Odessa bölge-
s� l�manlarından 450'den fazla gem� �le toplam 11 m�lyon tona yakın gıda 
ürünü �hraç ed�ld�ğ�n� aktaran Zelensk�y, şöyle devam ett�:
"Bu �ş� gel�şt�rmek �ç�n her şey� yaptık ve yardım eden tüm ortaklarımıza 
teşekkür ed�yorum. BM Genel Sekreter� Guterres'e, Türk�ye ve Cumhur-
başkanı Erdoğan'a şahsen teşekkür ed�yorum."
Küresel açlık kr�z�n�n önlenmes� yönünde tahıl g�r�ş�m�n gen�şlet�lmes� 
adına görüşmeler yaptıklarını, söz konusu g�r�ş�mde ABD, Almanya, Ja-
ponya, Polonya ve Belç�ka g�b� ülkeler�n de yer almak �sted�kler�n� kayde-
den Zelensk�y, "Dünya b�rl�k �ç�nde olursa açlığın üstes�nden gel�n�r." de-
ğerlend�rmes�nde bulundu.
Zelensk�y, Malezya Havayollarına a�t "MH17" sefer sayılı uçağın 2014'te 
Ukrayna'da düşürülmes�ne �l�şk�n Hollanda'da görülen davada, 4 sanık-
tan 3'üne "öldürme" ve uçağın düşürülmes�nden ömür boyu hap�s cezası 
ver�lmes�n� "öneml�" olarak n�telend�rd�.
Mahkeme kararına göre, uçağın düşürülmes�nde suçlu olan sanıkların ce-
zalarını çekecekler�n� bel�rten Zelensk�y, "Rusya bu felaket hakkında çok 
yalan söyled�, ancak ana kanıtlar bel�rlend�." ded�.
Rusya'nın Ukrayna'ya yönel�k bugün de hava saldırıları düzenled�ğ�n� 
d�le get�ren Zelensk�y, saldırılar sonucu 7 s�v�l�n yaşamını y�t�rd�ğ�n� ve 
bu sayının artab�leceğ�n� söyled�.
Bugün gerçekleşen saldırılarda da Ukrayna'dak� enerj� altyapıların hasar 
aldığını bel�rten Zelensk�y, başkent K�ev başta olmak üzere ülken�n çeş�tl� 
bölgeler�nde 10 m�lyondan fazla �nsanın elektr�ks�z kaldığını kaydett�.
İtalya, tahıl anlaşmasının yen�lenmes�n� memnun�yetle karşıladı ve 
Türk�ye'y� övdü
İtalya Dış�şler� Bakanlığı, Karaden�z Tahıl Kor�doru Anlaşması'nın Tür-
k�ye, B�rleşm�ş M�lletler (BM), Rusya Federasyonu ve Ukrayna arasında 
alınan karar doğrultusunda uzatılmasından memnun�yet duyduğunu b�l-
d�rd�.
Bakanlığın Tw�tter'dak� resm� hesabından yapılan paylaşımda, "İtalya, Ka-
raden�z'de Tahıl İhracatı Anlaşması'nın yen�lenmes�ne yönel�k b�r anlaş-
maya varılmasını memnun�yetle karşılamaktadır. BM'n�n b�tmez tüken-
mez d�plomat�k çabaları ve Türk�ye'n�n övgüye değer çalışmasıyla müm-
kün kılınan, dünya gıda güvenl�ğ� �ç�n k�l�t b�r sonuç." �fadeler� kullanıldı.
Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan, Türk�ye'n�n ev sah�pl�ğ�nde ger-
çekleşt�r�len dörtlü görüşmeler net�ces�nde Türk�ye, B�rleşm�ş M�lletler, 
Rusya Federasyonu ve Ukrayna arasında alınan karar doğrultusunda Ka-
raden�z Tahıl Kor�doru Anlaşması'nın 19 Kasım'dan �t�baren 120 gün sü-
reyle uzatıldığını b�ld�rm�şt�.
Ukrayna'dak� savaşın başlamasıyla ortaya çıkan küresel gıda kr�z�n�n çö-
zümü �ç�n Türk�ye'n�n koord�nasyonunda yürütülen tahıl sevk�yatı anlaş-
ması, 22 Temmuz'da İstanbul'da Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın h�mayes�n-
de Ukrayna, Rusya, Türk�ye ve BM arasında �mzalanmıştı.

Anton�o Guterres ve Volod�m�r
Zelensk�yden Türk�ye'ye Teşekkür

BM Genel Sekreter� Anton�o Guterres, Rusya �le Ukrayna 
arasındak� tahıl anlaşmasının uzatılmasının ardından 
Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Türk�ye'ye teşekkür ederek, 
"Onların cömertl�ğ� ve kararlılığı olmadan bu g�r�ş�m 
asla doğmazdı." �fades�n� kullandı.

Антониу Гутерриш и Владимир
Зеленский поблагодарили Турцию

Генеральный секретарь ООН Антониу Гутерриш поблагодарил 
президента Эрдогана и Турцию после продления зерновой 
сделки между Россией и Украиной, сказав: «Без их щедрости и 
решимости эта инициатива никогда бы не родилась».

Гражданская инициатива (Зелига 
Соркунлу) Гутерриш выразил глубокую 
признательность после продления на 120 

дней зернового соглашения, подписанного 
между Россией и Украиной при посредничестве 
Турции и ООН, в своем Twitter-аккаунте.
Поблагодарив президента Реджепа Тайипа 
Эрдогана и Турцию, Гутерриш сказал: «Без их 
щедрости и решимости эта инициатива никогда 
бы не родилась. Стамбул продолжает оставаться 
центром экстраординарного дипломатического 
успеха».
Президент Украины Владимир Зеленский 
поблагодарил Президента Реджепа Тайипа 
Эрдогана и Генерального секретаря 
Организации Объединенных Наций (ООН) 
Антониу Гутерриша за принятое сегодня 
решение относительно продолжения действия 
Соглашения о Черноморском зерновом 
коридоре.
Зеленский оценил продление Соглашения о 
Черноморском зерновом коридоре в 
соответствии с решением, принятым между 
Турцией, ООН, Российской Федерацией и 
Украиной, в своем ежедневном видеообращении, 
опубликованном ночью в его аккаунте Telegram.
Заявив, что в соответствии с указанным 
соглашением поставки зерновой продукции 
через Черное море будут продолжаться, 
Зеленский сказал: «Несмотря на все трудности и 
различные манипуляции со стороны России, мы 
продолжим экспорт сельскохозяйственной 
продукции из наших черноморских портов».
По словам Зеленского, благодаря зерновой 
инициативе с 1 августа из портов Одесской 
области Украины более чем 450 судами было 
экспортировано в общей сложности около 11 
миллионов тонн продовольственных товаров.
«Мы сделали все, чтобы улучшить этот бизнес, и  
я благодарю всех наших партнеров, которые 
помогли. Так же я хотел бы лично поблагодарить 
Генерального секретаря ООН Гутерриша, 
Турцию и президента Эрдогана»,-отметил 
президент Украины.
Зеленский заявляя, что ведутся переговоры о 
расширении зерновой инициативы для 
предотвращения глобального голодного кризиса, 
и что в этой инициативе хотят принять участие 
такие страны, как США, Германия, Япония, 
Польша и Бельгия, сказал: «Если мир будет един, 
голод будет преодолен».
Зеленский назвал "важным" то, что в деле, 
рассматриваемом в Нидерландах по делу о 
крушении рейса "MH17", принадлежащего 
Malaysia Airlines, на Украине в 2014 году, 3 из 4 

обвиняемых были приговорены к 
пожизненному заключению за "убийство" и 
крушение самолета.
Отмечая, что согласно решению суда 
обвиняемые в крушении самолета, сторого будут 
отбывать наказание, Зеленский сказал: «Россия 
много лгала об этой катастрофе, но основные 
доказательства были установлены».
Президент Украины заявил что Россия сегодня 
также наносит авиаудары по Украине, и 
сообщил, что в результате атак погибло 7 
мирных жителей, и это число может возрасти.
Говоря про энергетическую инфраструктуру 
которая также пострадала в результатеь атак, 
Зеленский отметил, что более 10 миллионов 
человек остались без электричества в различных 
регионах страны, особенно в столице Киеве.
Италия приветствует возобновление зерновой 
сделки и хвалит Турцию
В МИД Италии заявили, что рады продлить 
Соглашение о Черноморском зерновом коридоре 
в соответствии с решением, принятым между 
Турцией, Организацией Объединенных Наций 
(ООН), Российской Федерацией и Украиной.
В сообщении на официальном Twitter-аккаунте 
министерства говорится:    «Италия 
приветствует достижение договоренности о 
продлении действия соглашения об экспорте 
зерна в Черном море. Ключевое достижение для 
продовольственной безопасности, что стало 
возможным благодаря бесконечные 
дипломатические усилия ООН и похвальной 
работы Турции». 
Президент Реджеп Тайип Эрдоган заявил, что в 
результате четырехсторонних переговоров, 
организованных Турцией, Соглашение о 
Черноморском зерновом коридоре было 
продлено на 120 дней с 19 ноября в соответствии 
с решением, принятым между Турцией, ООН, 
Российской Федерации и Украины.
Соглашение об отгрузке зерна, координируемое 
Турцией для решения глобального 
продовольственного кризиса, возникшего с 
началом войны в Украине, было подписано 
между Украиной, Россией, Турцией и ООН под 
эгидой президента Эрдогана в Стамбуле 22 июля.
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Al�yev, Avrupa B�rl�ğ�'n�n 
(AB) Doğu Ortaklığı Özel 
Tems�lc�s� D�rk Schuebel l�-

derl�ğ�ndek� AB yetk�l�ler� ve Doğu 
Ortaklığına üye bazı ülke tems�lc�le-
r�nden oluşan heyet� kabul ett�.

Görüşmede, Azerbaycan'ın Doğu Or-
taklığını üye ülkeler arasındak� �ş b�r-
l�ğ�nden z�yade Avrupa B�rl�ğ� �le �ş 
b�rl�ğ�n� güçlend�rmek �ç�n ek b�r fır-
sat olarak değerlend�rd�ğ�n� bel�rten 
Al�yev, yen� jeopol�t�k koşullar nede-
n�yle mevcut mekan�zmaları yen�-
den ele almak gerekt�ğ�n� d�le get�r-
d�.

AB heyet�n�n Bakü'den önce Er�van'ı 
z�yaret ett�ğ�n� hatırlatan Al�yev, Er-
men� yönet�m�n�n "Barış �st�yoruz." 
�fadeler�n�n man�pülasyon olduğunu 
vurguladı. Al�yev, şöyle devam ett�:
"Çünkü gerçekten barış �steselerd� 
tekl�fim�ze cevap ver�rlerd�. Savaşın 
b�t�m�nden hemen sonra b�r barış an-
laşması �ç�n müzakerelere başlamayı 
tekl�f eden b�zd�k. 

Toprağı yıllardır �şgal altında olan 
b�r ülken�n zorla adalet� tes�s etmes�, 
düşmanı yend�kten sonra barış tekl�f 
etmes� dünya tar�h�nde enderd�r. 
Topraklarımızın Ermen�stan tarafın-
dan yakılıp yıkılmasına, Azerbay-
canlıların çekt�ğ� acılara rağmen b�z 
barış tekl�f ett�k. Beş maddeden olu-
şan b�r barış metn� önerd�k. İl�şk�le-
r�n normalleşmes�n�n temel�n� bel�r-
lemeye çalışan b�zd�k. Ermen�stan 
bu sürec�n �lk aşamasında çok tered-
dütlüydü. Ş�md� barıştan bahsed�-
yorlar ama b�zler barışın onlar �ç�n 
ne anlama geld�ğ�n� anlamıyoruz.”

Al�yev, Ermen�stan yönet�m�nden ya-
pılan açıklamaların çel�şk�l� olduğu-
na d�kkat� çekerek, "İk� yolumuz ol-
malı, Azerbaycan-Ermen� �l�şk�ler�-
n�n normalleşme sürec� ve ayrıca 

Azerbaycan ve Karabağ'dak� Ermen� 
azınlığı hak ve güvenl�k açısından �l-
g�lend�ren konular." ded�.

Er�van yönet�m�n�n, Karabağ'dak� Er-
men� azınlığı �lg�lend�ren meseleler� 
barış anlaşması görüşmeler�ne çek-
mek �sted�ğ�n� anlatan Al�yev, "Bu �m-
kansız. Buna razı olmayacağız. Bu ne-
denle, Ermen� hükümet�n�n günde-
m�yle �lg�l� tamamen net b�r poz�syo-
nuna �ht�yacımız var. Geçenlerde 
'Onlar barış �st�yorsa b�z de barış �s-
ter�z.' ded�m. Barış �stem�yorlarsa, 
bu onların terc�h�. 30 yıldır barışımız 
olmadı ve Ermen�stan bunun nasıl 
b�tt�ğ�n� unutmamalı." d�ye konuştu.

Karabağ'dak� Ermen�ler�n hak ve gü-
venl�ğ�n� Er�van �le konuşmayacak-
larını �fade eden Al�yev, şunları kay-
dett�:
"Bunu Karabağ'da yaşayan Ermen�-
lerle konuşmaya hazırız ama ceple-
r�nde Moskova'nın gönderd�ğ� ve 
Rus halkından çaldığı m�lyarlarca pa-
rası olan Vardanyan g�b�lerle değ�l. 
Moskova'dan oraya çok net b�r gün-
demle gönder�ld�. Karabağ'da yaşa-
yan ve orada yaşamak �steyen �nsan-
larla konuşmaya hazırız. B�z buna ha-
zırız. Bu arada bu süreç başladı. Bazı 
ülkelerden yan� dışarıdan müdahale 
olmasaydı, o sürec� durdurmak �ç�n 
b�r g�r�ş�mde bulunulmasaydı, o 
zaman süreç daha d�nam�k olab�l�rd� 
d�ye düşünüyorum.”

Al�yev, Karabağ'dak� Ermen�lerle gö-
rüşme sürec�nde, Azerbaycan'a des-
tek vereceğ�n� düşündüğü AB, ABD 
ve Rusya arasında fik�r b�rl�ğ�n�n ol-
ması gerekt�ğ�n� b�ld�rd�.

KAYNAK:AA

Al�yev: Karabağ'da yaşayan ve yaşamak
�steyenlerle konuşmaya hazırız

Azerbaycan 
Cumhurbaşkanı İlham 
Al�yev, Karabağ'da 
yaşayan ve yaşamak 
�steyen Ermen�lerle hak ve 
güvenl�kler� konularını 
görüşmeye hazır 
olduklarını, bu sürec�n de 
başlatıldığını söyled�.

лиев принял делегацию, состоящую из Аофициальных лиц ЕС и 
представителей некоторых стран 

Восточного партнерства, во главе со 
специальным представителем Европейского 
Союза по Восточному партнерству Дирком 
Шубелем.
Заявив, что Азербайджан рассматривает 
Восточное партнерство как дополнительную 
возможность для укрепления сотрудничества с 
Евросоюзом, а не сотрудничества между 
государствами-членами, Алиев сказал, что в 
связи с новыми геополитическими условиями 
необходимо пересмотреть существующие 
механизмы.
Напомнив, что делегация ЕС посетила Ереван 
до Баку, Алиев сказал: «Мы хотим мира»  
подчеркивая, что его заявления были 
манипуляцией. Алиев продолжил:
"Потому что, если бы они действительно хотели 
мира, они бы ответили на наше предложение. 
Именно мы предложили начать переговоры о 
мирном соглашении сразу после окончания 
войны. В мировой истории редко бывает, чтобы 
страна, территория которой была оккупирована 
в течение многих лет, насильственно вершила 
правосудие, предлагая мир после победы над 
врагом. Несмотря на то, что наши земли были 
сожжены и разрушены Арменией, несмотря на 
страдания азербайджанцев, мы предложили 
мир. Мы предложили текст мира, состоящий из 
пяти пунктов. Именно мы пытались заложить 
основу для нормализации отношений. Армения 
очень колебалась на начальном этапе этого 
процесса. Сейчас они говорят о мире AMI, но 
мы не понимаем, что для них значит мир."
Отметив противоречивость заявлений 

руководства Армении, Алиев сказал: «У нас 
должно быть два пути, процесс нормализации 
азербайджано-армянских отношений, а также 
вопросы, касающиеся прав и безопасности 
армянского меньшинства в Азербайджане и 
Карабахе». сказал.
Объясняя, что ереванская администрация хочет 
вынести вопросы, касающиеся армянского 
меньшинства в Карабахе, на переговоры по 
мирному соглашению, Алиев сказал: «Это 
невозможно. Мы не пойдем на это. Поэтому 
нам нужна совершенно четкая позиция по 
повестке дня Правительство Армении. Недавно 
он сказал: «Если они хотят мира, мы тоже хотим 
мира». Я сказал. Если они не хотят мира, это их 
выбор. У нас не было мира 30 лет, и Армения не 
должна забывать, чем он закончился». 
Выразив, что с Ереваном не будут говорить о 
правах и безопасности армян в Карабахе, Алиев 
также добавил:
«Мы готовы говорить об этом с 
проживающими в Карабахе армянами, но не с 
такими людьми, как Варданян, у которого есть 
миллиарды денег, которые Москва прислала и 
украла у русского народа. Он был прислан из 
Москвы с очень четкой повесткой дня. Мы 
готовы поговорить с людьми, которые живут в 
Карабахе и хотят там жить". А пока этот 
процесс начался. Если бы не было 
вмешательства со стороны некоторых стран, то 
есть извне, и если бы не было попытки 
остановить этот процесс, тогда, я думаю, 
процесс был бы более динамичным».
Алиев заявил, что во время встречи с армянами 
в Карабахе должен быть консенсус между ЕС, 
США и Россией, который, по его мнению, 
поддержит Азербайджан.

Алиев: Мы готовы поговорить
с теми, кто живет и хочет жить
в Карабахе
Президент Азербайджана Ильхам Алиев заявил, что 
они готовы поговорить с армянами, живущими и 
желающими жить в Карабахе, этот процес начался.
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Devlet Başkanı Şi, görüşmede, 
Çin ve Japonya'nın Asya'nın ve 
dünyanın önemli ülkeleri olarak 

ortak çıkarlara ve işbirliği potansiyeline 
sahip olduğunu belirterek, Pekin'in ilişkile-
re verdiği önemin değişmediğini ve değiş-
meyeceğini vurguladı.
Diplomatik ilişkilerin kurulmasından bu 
yana geçen 50 yılda ilişkilerin büyük mesa-
fe kat ettiğini, bölgede barışa ve refaha 
katkı sağladığını ifade eden Şi, yeni dö-
nemde de ilişkileri uygun doğrultuda geliş-
tirmeyi umduklarını belirtti.
Japon Başbakan Kişida da görüşmede ülkesinin hukuka dayalı ulus-
lararası düzenin korunmasından yana olduğunu vurgulayarak, 
Japon hükümetinin, Çin'in Doğu Çin Denizi ile Güney Çin Deni-
zi'ndeki ihtilaflı bölgelerde artan askeri nüfuzuna yönelik kaygılarını 
aktardığını ifade etti.
Tayvan Boğazı'nda barış ve istikrarın korunması gerektiğinin altını 
çizen Kişida, iki ülkenin güvenlik alanında iletişimin sürdürülmesin-
de �kir birliğine vardıklarını söyledi.
Japonya ile Çin arasında "istikrarlı ve yapıcı" ikili ilişkiler çağrısı yap-
tığını belirten Kişida, Japon Dışişleri Bakanı'nın Çin'e ziyaretinin 
planlandığını kaydetti.
3 yıl sonra ilk
Görüşme, Japon Başbakan'ın, geçen yıl göreve gelmesinden bu yana 
Şi ile ilk buluşması oldu. Kişida, geçen haa Kamboçya'daki Güney-
doğu Asya Ülkeleri Birliği (ASEAN) Zirvesi marjında Çinli mevki-
daşı Li Kıçiang ile görüşmüştü.
APEC marjındaki yüz yüze görüşme ile Japon ve Çinli liderler, yak-
laşık 3 yıl aradan sonra ilk kez bir araya gelmiş oldu. Temmuzda uğ-
radığı suikast sonucu hayatını kaybeden eski Japonya Başbakanı Abe 
Şinzo, en son Aralık 2019'daki Pekin'i ziyaretinde Devlet Başkanı Şi 
ile bir araya gelmişti.
Çin Halk Cumhuriyeti ile Japonya, 1972'de "ebedi barış ve dostluk 
ilişkilerinin kurulmasına" ilişkin tebliğ imzalayarak diplomatik ilişki-
lerini başlatmıştı. İki ülke, bu yıl ilişkilerinin normalleşmesinin 50. 
yıl dönümünü kutluyor.
Çin-Japon ilişkileri, Doğu Çin Denizi'ndeki çatışan egemenlik talep-
leri ile II. Dünya Savaşı ve öncesiyle bağlantılı tarihsel sorunların 
sebep olduğu tartışmalar nedeniyle zaman zaman gerilimlere sahne 
oluyor.
Öte yandan, Çin ile ABD ve Batılı mütte�kleri arasındaki artan je-
opolitik rekabet, Tokyo'nun bu ülkelerle ekonomik, siyasi ve askeri 
bağları nedeniyle iki ülke arasındaki güveni olumsuz etkiliyor.
Japonya'nın Çin ile egemenlik ihtilafı için-
deki Tayvan'a verdiği destek de ilişkilerde 
zaman zaman bir gerilim unsuru olarak 
öne çıkıyor.

ABD Temsilciler Meclisi Başkanı Nancy 
Pelosi'nin ağustos başında Ada'ya yaptığı 
ziyaret sırasında Çin ana karasından ateş-
lenen güdümlü füzelerin Tayvan'ın doğu-
sunda, Tokyo'nun Münhasır Ekonomik 
Bölge (MEB) ilan ettiği sulara düşmesi iki 
ülke arasında gerilimi yükseltmişti.

KAYNAK:AA

Ç�n ve Japon l�derler�, Tayland'dak� APEC 
Z�rves�'nde �lk kez yüz yüze görüştü

Ç�n Devlet Başkanı Ş� C�np�ng 
�le Japonya Başbakanı K�ş�da 
Fum�o, Tayland'dak� Asya 
Pas�fik Ekonom�k İşb�rl�ğ� 
Örgütü Z�rves�'nde 
yüz yüze görüştü.

Лидеры Китая и Японии впервы встретились
лицом к лицу на саммите АТЭС в Таиланде

Председатель КНР Си Цзиньпин и премьер-министр Японии 
Кисида Фумио встретились лицом к лицу на саммите 
Организации Азиатско-Тихоокеанского экономического 
сотрудничества в Таиланде.

В ходе встречи глава государства Ши заявил, что 
Китай и Япония, как важные страны Азии и мира, 
имеют общие интересы и потенциал для 

сотрудничества, и подчеркнул, что важность, которую 
Пекин придает отношениям, не изменилась и не изменится.
Подчеркнув, что за 50 лет, прошедших с момента 
установления дипломатических отношений, отношения 
прошли долгий путь и способствовали миру и 
процветанию в регионе, Си Цзиньпин выразил надежду на 
развитие отношений в соответствующем направлении в 
новый период.
Премьер-министр Японии Кисида также подчеркнул, что 
его страна выступает за сохранение международного 
порядка, основанного на законе, добавив, что японское 
правительство выразило обеспокоенность по поводу 
растущего военного влияния Китая в спорных районах в 
Восточно-Китайском и Южно-Китайском морях.
Сказав про необходимость сохранения мира и 
стабильности в Тайваньском проливе, он заявил, что две 
страны договорились о продолжении общения в сфере 
безопасности. Также он призвал к "стабильным и 
конструктивным" двусторонним отношениям между 
Японией и Китаем, и отметил, что запланирован визит 

министра иностранных дел Японии в Китай.
Первый за 3 года
Встреча стала первой встречей премьер-министра Японии 
с Ши с момента его вступления в должность в прошлом 
году. Кишида встретился со своим китайским коллегой Ли 
Ассиангом на полях саммита Ассоциации государств Юго-
Восточной Азии (АСЕАН) в Камбодже на прошлой неделе.
После очной встречи на полях АТЭС японские и китайские 
лидеры впервые за почти 3 года собрались вместе. Бывший 
премьер-министр Японии Абэ Синдзо, который был убит в 
июле, в последний раз встречался с президентом Си во 
время его визита в Пекин в декабре 2019 года.
Китайская Народная Республика и Япония установили 
дипломатические отношения в 1972 году, подписав 
коммюнике об "установлении отношений вечного мира и 
дружбы". В этом году две страны отмечают 50-летие 
нормализации отношений.
Китайско-японские отношения обострились после Второй 
мировой войны из-за противоречивых требований 
суверенитета в Восточно-Китайском море. Время от 
времени возникает напряженность из-за разногласий, 
вызванных историческими проблемами, связанными с 
Второй мировой войной.
С другой стороны, растущая геополитическая конкуренция 
между Китаем и США и их западными союзниками 
негативно влияет на доверие между двумя странами из-за 
экономических, политических и военных связей Токио с 
этими странами.
Поддержка Японией Тайваня, который находится в споре о 
суверенитете с Китаем, также время от времени выделяется 
как фактор напряженности в отношениях.
Во время визита спикера Палаты представителей США 
Нэнси Пелоси на остров в начале августа управляемые 
ракеты, выпущенные из материкового Китая, упали на 
воды к востоку от Тайваня, который Токио объявил 
исключительной экономической зоной (ИЭЗ), что усилило 
напряженность в отношениях между двумя странами.

ИСТОЧНИК:АА
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